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РОЗДЯГЛИ ДО 
СПІДНЬОГО, ЩОБ 

РОЗГЛЕДІТИ СТАТКИ 

30 жовтня – останній день, 
коли близько 50 тис. чинов-
ників, державних службов-
ців, за законом про запобі-
гання корупції, мали б запо-
внити електронні декларації 
на сайті Національного 
агентства з питань запобіган-
ня корупції (НАЗК). За два 
тижні до часу «Х» лише 5 тис. 
чиновників, як повідомила 
голова НАЗК Наталія Корчак, 
заповнили декларації. Ще 20 
тис. анкет перебували в ре-
жимі «обробки». Така неква-
пливість високопосадовців 
свідчить про те, що система 
не запрацювала на повну. А 
серед депутатів не набрало-
ся й десятка людей, які б ви-
конали вимоги закону.

У середині жовтня під будів-
лею Верховної Ради зібра-
лися громадські активіс-
ти. Мітингувальники в 

своїй акції обіграли російське 
слово «трусы», яке можна тракту-
вати і як боягузи, якщо наголос на 
першому складі, і нижню білиз-
ну, якщо перенести наголос на 
другий. Тож і розвісили на мотуз-
ках спіднє з фотографіями народ-
них обранців, котрі зволікають з 
оприлюдненням своїх статків. 

Люди, що зібралися на мітинг 
протесту, припустили, що депута-
ти твердо впевнені, що систему 
е-декларування якось вдасться зі-
рвати, тож і не поспішають з по-
данням необхідних документів.
До символічного «роздягання» мі-
ністрів справа поки не дійшла. 
Однак жоден з міністрів так і не 
зважився на публічний звіт усьо-
го, що нажите «непосильною пра-
цею». На одному із засідань Уряду 
можновладці скаржилися, що фі-
зично не можуть заповнити де-
кларації. На це, за їх словами, зна-
добиться чимало часу. А його в 
щільному міністерському графі-
ку дуже важко знайти.
Міністр юстиції Павло Петренко 
вкотре заявив про неприпусти-
мість зриву проекту, який є однією 
з ключових вимог ЄС на шляху ін-
теграції. Заява досить приваблива 
і загалом об’єктивна. То хто ж на-
справді намагається провалити 
такий необхідний Україні проект? 
Комітет з питання запобігання 
корупції киває на Державну 
службу спеціального зв’язку та 
захисту інформації. Останній пе-
реводить стрілки на НАЗК. На-
родні депутати скаржаться, що 
система недосконала і довіряти 
їй не можна. Тож більшість депу-
татів просто чекають, коли систе-
ма завалиться.

У НОМЕР!
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Докладніше – на сайті ФПУ
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ПОПИТ НА 
«ТЕПЛІ» КРЕДИТИ 

ЗРОСТАЄ 

Кошти підуть на уте-
плення власних по-
мешкань, заміну ві-
кон на енерого-

ощадні, встановлення вуз-
лів обліку теплової енер-
гії, модернізацію освіт-
лення тощо. Зауважимо, 
що попит на так звані «те-
плі» кредити зріс утричі. 
Наразі 398 ОСББ та 145 
тис. фізичних осіб скорис-
талися «теплими» креди-
тами. Таку статистику 
оприлюднили у департа-
менті Державної агенції з 
енергоефективності та 
енергозбереження. Запев-
нили, що державна про-
грама «Теплий дім» ре-
ально працює. За словами 
фахівців агенції, відшко-
дування коштів від дер-
жави вже відчули ті, хто 
скористався кредитом. 
Приміром, якщо йдеться 
про встановлення твердо-
паливного котла, відшко-
дування буде у межах 
20%, але не більше 12 тис. 
грн. Якщо це субсидіант, 
то ставка відшкодування 

підвищується до 35%, але 
знов-таки не більше 
12 тис. грн. У такий спосіб 
держава заохочує своїх 
громадян до енергоефек-
тивних заходів. 

Експерти радять не 
дуже тішитись «теплими» 
кредитами. Так, держава 
платить за споживача від 
20 до 40%, але це не озна-
чає, що банк не отримає 
прибутку. Майже 25% 

ефективної річної ставки 
за кредитом вистачає, щоб 
забезпечити «рентабель-
ність» на рівні 20%. Спожи-
вачі оплачують користу-
вання кредитними кошта-
ми. Безвідсоткового креди-
ту або ж низької кредитної 
ставки населення не отри-
мує. І державні банки заро-
бляють на «енергоефектив-
ній» програмі. Виходить, 
що так звані енергоефек-

тивні програми Уряду – 
своєрідний бізнес для бан-
ків, що тільки віддалено 
нагадують риси цільової 
програми держави щодо 
зменшення витрат газу і 
тепла серед споживачів. 
Власне, самі банкіри від-
верто називають програму 
«Теплий дім» бізнес-проек-
том, аж ніяк не соціаль-
ним, як про це заявляють 
урядовці.

-

КОМЕНТАР

Верховна Рада України запропонувала Уряду 
дозволити громадянам, які не мають права на 
субсидію, оплачувати комунальні послуги 
частинами протягом року. «Щоб ті люди, які 
отримують субсидії, мали мінімальні платежі, 
а ті українці, які не мають права на субсидії, 
могли зробити розстрочку на 12 місяців і про-
йти спокійно опалювальний сезон», – заявив 
міністр юстиції Павло Петренко.

Свою позицію озвучив і Прем’єр Володимир Грой-
сман під час зустрічі з представниками профспі-
лок. Після консультацій та обговорення цієї теми 
з народними депутатами, зазначив глава Уряду, 

Кабмін запровадить 12-місячну розстрочку на оплату жит-
лово-комунальних послуг. Володимир Гройсман попросив 
не плутати це з кредитом і не лякати людей відсотками. На 
його переконання, розстрочка зменшить навантаження на 
бюджет тих родин, котрі не можуть розраховувати на суб-
сидії або свідомо відмовляються від адресної допомоги.
Наразі субсидії в Україні оформили 5,5 млн домогоспо-
дарств. За прогнозами експертів, ця цифра буде зростати, 
щойно громадяни отримають перші платіжки за тепло. 
Уряд не виключає, що число домогосподарств, які потре-
бують державної допомоги, може сягнути 9 млн. При цьо-
му середній розмір субсидій очікується у межах 2 тис. грн.
Чи спрацює такий механізм допомоги, як розстрочка, пе-
редбачити складно. Перші відгуки про новацію «Проф-
спілкові вісті» вже почули. Переважна більшість грома-
дян не вбачають у пропозиції народних депутатів і Уряду 
полегшення для бюджету своїх сімей. Розстрочку все 
одно треба повертати. Хай не сьогодні чи завтра, але не-
одмінно по закінченню 12-місячного терміну.
Інша справа, якби підвищення тарифів було одноразо-
вою акцією, тоді можна було б розподіляти сімейний 
бюджет на порції, аби після сплати комунальних плате-
жів щось залишалось в родині. Однак тарифи планують 
підвищувати і в майбутньому. І це стає аргументом не 
на користь розстрочки. 
То, може, Уряду й справді видніше? Віце-прем’єр-
міністр, міністр регіонального розвитку, будівництва 
та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко 
заявив, що чергове підвищення комунальних тарифів 
не призведе до значного збільшення кількості хроніч-
них неплатників. Це за очікуванням Кабміну.
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КОМУНАЛКА В 
РОЗСТРОЧКУ  

У першій половині жовтня відновлено дію популярного серед населення напрямку 
Урядової програми з енергоефективності – придбання енергоефективних матеріалів та 
обладнання з частковим відшкодуванням залучених кредитних коштів. Державні банки 
– Ощадбанк та Укргазбанк – знову почали видачу фізичним особам «теплих» кредитів у 
рамках програми. У кінці липня Уряд ухвалив рішення про спрямування додаткових 
100 млн грн на допомогу українцям для утеплення індивідуального житла. Віднині гро-
мадяни, котрі беруть участь у програмі, отримають від держави безповоротну фінансо-
ву допомогу в розмірі 35% від суми залучених кредитних коштів. Така компенсація на-
даватиметься і тим, хто отримує субсидії на оплату житлово-комунальних послуг.

ПРОГРАМА ВИДАЧІ КРЕДИТІВ НА МАТЕРІАЛИ  
З ЕНЕРГОЗБЕРЕЖЕННЯ ТА ЕНЕРГОЕФЕКТИВНОСТІ  

(УТЕПЛЕННЯ ФАСАДУ БУДИНКУ, ЕНЕРГОЗБЕРІГАЮЧІ ВІКНА)

НЕОБХІДНІ 
ДОКУМЕНТИ  

ДЛЯ ОТРИМАННЯ 
КРЕДИТУ  

НА УТЕПЛЕННЯ
РАХУНОК-ФАКТУРА 
НА МАТЕРІАЛИ, ЩО 

ОТРИМУЮТЬСЯ У 
ВИКОНАВЦЯ РОБІТ З 

УТЕПЛЕННЯ

ДОВІДКА ПРО ДОХОДИ РІШЕННЯ БАНКУ НА 
ОТРИМАННЯ КРЕДИТУ

ІДЕНТИФІКАЦІЙНИЙ КОД

«ТЕПЛІ КРЕДИТИ»

СУМА КРЕДИТУ ВІД 1 ТИС. ГРН. ДО 50 ТИС. ГРН.
ТЕРМІН ПОГАШЕННЯ КРЕДИТУ ВІД 1 ДО 3 РОКІВ

ПОЧАТКОВИЙ ВНЕСОК ВІД 10% ВІД СУМИ КРЕДИТУ
РІЧНІ ВІДСОТКИ ЗА КРЕДИТОМ 24,5%

РАЗОВА КОМІСІЯ ЗА НАДАННЯ КРЕДИТУ 3%

ПОГАШЕННЯ КРЕДИТУ
ЩОМІСЯЦЯ РІВНИМИ ЧАСТИНАМИ, 

МОЖЛИВЕ ДОСТРОКОВЕ ПОГАШЕННЯ 
КРЕДИТУ БЕЗ ДОДАТКОВИХ КОМІСІЙ

БАНКИ. ЯКІ НАДАЮТЬ КРЕДИТИ «ОЩАДБАНК», «УКРГАЗБАНК»
КОМПЕНСОВАНІ ДЕРЖАВОЮ КОШТИ ВІД ТІЛА 

КРЕДИТУ ДЛЯ ФІЗИЧНИХ ОСІБ* 35%**

КОМПЕНСОВАНІ ДЕРЖАВОЮ КОШТИ ВІД ТІЛА 
КРЕДИТУ ДЛЯ ОСББ ТА ЖБК* 40%*

КОМПЕНСОВАНІ ДЕРЖАВОЮ КОШТИ ВІД ТІЛА 
КРЕДИТУ ДЛЯ ОСББ (ЯКЩО ДО ОСББ ВХОДЯТЬ 

СУБСИДІАНТИ)
ВІД 40% ДО 70%

ПАСПОРТ

* АЛЕ НЕ БІЛЬШ НІЖ 14 ТИС. ГРН. В РОЗРАХУНКУ НА 1 КВАРТИРУ
** З 06.07 ПО 06.10.2016 РОКУ ДІЯ ПРОГРАМИ БУЛА ТИМЧАСОВО ПРИЗУПИНЕНА. ДО 06.08.2016 Р. СУМА КОШТІВ, КОМПЕНСОВАНИХ 
ДЕРЖАВОЮ ВІД ТІЛА КРЕДИТІВ ДЛЯ ФІЗИЧНИХ ОСІБ, СКЛАДАЛА 30%.
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Як повідомляє прес-центр 
ФПУ, Президія Федерації 
профспілок України через 
різке підвищення ціни на газ 

і тарифів на комунальні послуги на 
вимогу членів профспілок планува-
ла провести всеукраїнську акцію 
протесту 20 жовтня ц.р. Напередодні, 
під тиском профспілок, 18 жовтня 
було проведено зустріч членів Пре-
зидії ФПУ із Спільним представ-
ницьким органом сторони робото-
давців на національному рівні і 
тристоронню зустріч профспілок і 
роботодавців з Прем’єр-міністром 
України Володимиром Гройсманом, 
підсумком якої став протокол, де 
Глава Уряду дав доручення керівни-
кам органів виконавчої влади щодо 
вирішення порушених у ході зустрі-
чі питань, що найбільше турбують 
трудові колективи в умовах кризово-
го стану економіки. Федерація проф-
спілок України буде здійснювати по-
стійний моніторинг за його виконан-
ням соціальними партнерами.

За підсумками проведених зустрі-
чей Президія ФПУ визначила свою 
позицію і прийняла рішення про пе-
ренесення на 17 листопада, напере-
додні прийняття Державного бю-
джету України на 2017 рік, Всеукра-
їнської акції протесту з пікетуван-
ням Верховної Ради України на під-

тримку вимог профспілок щодо по-
силення соціального захисту пра-
цівників та інших громадян в умо-
вах зростання цін на енергоносії та 
тарифів на ЖКГ з метою врахування 
в проекті державного бюджету ви-
датків на реалізацію державних со-
ціальних гарантій та недопущення 
зниження рівня життя населення.

Ініційовано, до початку акції, 
проведення зустрічі членів Прези-
дії ФПУ з керівництвом парламенту 
та депутатських фракцій і груп для 
обговорення пропозицій та вимог 
профспілок щодо посилення соці-
ального захисту громадян, враху-

вання їх у проекті держбюджету, а 
також пікетування Офісу представ-
ництва місії Міжнародного валют-
ного фонду під час її перебування в 
Україні.

Водночас на 1 листопада запла-
новано акцію протесту Київською 
міською організацією Профспілки 
працівників освіти і науки України, 
яка безумовно має право на прове-
дення самостійно окремих протест-
них дій. Проте, в умовах, коли вирі-
шення порушених проблем потре-
бує масової підтримки, проведення 
локальних протестів може й не при-
вести до очікуваного результату.

Як повідомляє прес-центр ФПУ, 
участь у сесії стратегічного 
планування взяли Голова ФПУ 
Григорій Осовий, якого у 2016 

році обрано координатором Україн-
ської сторони Платформи громадян-
ського суспільства Україна – ЄС, а та-
кож голова Профспілки працівників бу-
дівництва і промисловості будівельних 
матеріалів України Василь Андреєв, об-
раний координатором Робочої групи 4 
УС ПГС «Зайнятість, соціальна політи-
ка, рівні можливості та здоров’я».
Члени Української сторони Платфор-
ми громадянського суспільства виро-
били стратегічне бачення діяльності 
УС ПГС на найближчі три роки.
Упродовж дводенної сесії стратегічного 

планування було обговорено місію та 
цінності УС ПГС, поставлено амбітні за-
вдання та визначено шляхи їх досягнен-
ня. Як результат роботи із стратегічного 
планування профспілок, організацій ро-
ботодавців та інших організацій грома-
дянського суспільства поліпшувати-
меться діяльність Платформи – буде 
здійснено перехід до активної та ефек-
тивної роботи, орієнтованої на результат.
Стратегічна сесія відбулася у рамках 
проекту «Громадська синергія», що фі-
нансується ЄС, виконується Міжнарод-
ним фондом «Відродження» і спрямо-
ваний на посилення ефективності 
участі громадськості в євроінтеграцій-
них реформах через зміцнення двох 
громадських платформ, що діють у 
сфері європейської інтеграції України, 
– Української сторони Платформи гро-
мадянського суспільства Україна – ЄС 
та Української національної платфор-
ми Форуму громадянського суспіль-
ства Східного партнерства.

НАША БОРОТЬБА

СЕСІЯ

17 листопада ФПУ закликає 
всіх членів профспілок та не-
байдужих громадян взяти 
участь у всеукраїнській акції 
протесту профспілок.

ПРИВІТАННЯ

ДО РІЧНИЦІ ВІД 
ДНЯ ЗАСНУВАННЯ 

ОБЛАСНИХ РАД 
ПРОФСПІЛОК

30 ЖОВТНЯ – ДЕНЬ 
АВТОМОБІЛІСТА  

І ДОРОЖНИКА

ПЛАТФОРМА ГРОМАДЯНСЬКОГО СУСПІЛЬСТВА УКРАЇНА–ЄС: 
ЧАС СТРАТЕГІЧНОГО ПЛАНУВАННЯ

-
-
-

-

-

-
-

Григорій ОСОВИЙ,
Голова Федерації профспілок України

-
-

-

-
-
-

Григорій ОСОВИЙ,
Голова Федерації профспілок України

ФПУ СПОВНЕНА РІШУЧОСТІ 
ДОМОГТИСЯ РЕАЛІЗАЦІЇ ЗАКОННИХ 

ПРАВ ТА ІНТЕРЕСІВ ТРУДЯЩИХ

24–25 жовтня відбулося стра-
тегічне планування діяльності 
Української сторони Плат-
форми громадянського сус-
пільства Україна –ЄС.

-
-

-

-
-

-
-

-
-
-
-

-
-

-

-
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Як повідомляє прес-центр ФПУ, 
Федерація профспілок України 
категорично не сприймає такі 
дії влади під час формування го-

ловного фінансового документа країни 
на наступний рік і закликає трудящих 
вийти 17 листопада на всеукраїнську ак-
цію протесту за відновлення соціальної 
справедливості у бюджетному процесі.

У свою чергу, народний депутат 
України, представник ФПУ в парламен-

ті Сергій Каплін вніс до Верхо-
вної Ради проект постанови про 
скасування ганебних пунктів про 
підвищення винагород нардепам 
з 1 листопада.

За інформацією Урядового порта-
лу, Кабінет Міністрів також не підтри-
мує пропозиції народних депутатів 
щодо підвищення заробітних плат чле-
нам парламенту і не планує такого під-
вищення у Державному бюджеті на 
2017 рік. «Ми не підтримуємо рекомен-
дацію про підвищення майже удвічі  

заробітної плати самим депутатам. 
Вважаємо, що такі зміни – не на часі і 
не можуть сьогодні відбутися», – зая-
вив Володимир Гройсман.

Федерація профспілок 
України висловлює обурен-
ня у зв’язку з підвищенням 
посадових окладів керівни-
цтву Верховної Ради, керів-
никам та членам комітетів 
парламенту від 40 тис. грн і 
вище (без урахування до-
плат і надбавок) тоді, коли 
розмір мінімальної зарплати 
в країні 1450 гривень. 

ЗУСТРІЧ

В ЦЕНТРІ УВАГИ –  
ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ 

ПРАВ УКРАЇНСЬКИХ 
ПРАЦІВНИКІВ ЗА 

КОРДОНОМ

Голова ФПУ Григорій Осовий 21 жов-
тня провів робочу зустріч із головою 
Профспілки українських працівни-
ків у Польщі Юрієм Карягіним.

Під час зустрічі профспілкові лідери обго-
ворили низку питань, що стосувалися 
тимчасової праці українських громадян 
за кордоном, різних форм їхньої дискри-

мінації, неналежного виконання посередниками 
своїх зобов’язань щодо працевлаштування укра-
їнців та надання заробітчанам допомоги у бороть-
бі за свої права.
Зокрема, зазначалося, що українці, які найчасті-
ше працюють нелегально, не охоплені мінімаль-
ними нормами права праці та соціального забез-
печення, часом їх просто експлуатують і обманю-
ють. Вони не знають своїх прав і не знають, до 
кого звернутися по допомогу. Їх часто примушу-
ють до підневільної роботи, а іноді вони навіть 
стають жертвами торгівлі людьми.
Тому важливо, щоб працівники мали змогу 
об’єднатися у профспілкову спільноту для захис-
ту своїх законних прав та інтересів. Із цією метою, 
як зазначив Юрій Карягін, і було створено Проф-
спілку українських працівників у Польщі, яка діє 
в рамках Всепольського порозуміння профспілок.
Поки що триває етап організаційного становлен-
ня профспілки: відкрито банківський рахунок, по-
чав діяти спеціальний портал mpupp.kit-sleuth.in.
ua для 700 тис. працівників з України, на якому 
можна ознайомитися з інформацією про проф-
спілку та її діяльність, а також до кого, у разі чого, 
можна звернутися по допомогу. Крім того, най-
ближчим часом планується провести інформацій-
ну кампанію у польських та українських засобах 
масової інформації.
У ході зустрічі також йшлося про необхідність ле-
галізації праці українських заробітчан за кордо-
ном, офіційне працевлаштування і сплату подат-
ків, зарахування виконуваної роботи до трудового 
стажу, рівність в оплаті праці для українських і 
польських працівників, щоб не було дискриміна-
ції і демпінгу робочої сили. Украй необхідно, аби 
українці, які прямують на роботу до Польщі, про-
ходили попередній інструктаж щодо місця робо-
ти, рівня оплати та умов праці, можливості отри-
мати правову допомогу від офіційних польських 
структур у разі порушення їхніх прав місцевими 
роботодавцями, про визнання українських дипло-
мів магістрів, кандидатів і докторів наук тощо.
Голова ФПУ під час розмови наголосив на необ-
хідності супроводження процесу працевлашту-
вання за кордоном з боку державних інститутів як 
України, так і Польщі. Він зазначив, що його необ-
хідно перевести в цивілізоване русло, підійти сис-
темно та виважено до запровадження регулятор-
них механізмів у цій справі.
За підсумками зустрічі досягнуто домовленості 
про підготовку проекту Угоди про співпрацю між 
Федерацією профспілок України і Профспілкою 
українських працівників у Польщі.

ПОЗИЦІЯ ПРОФСПІЛОК

ФПУ ПРОТИ РОЗДУВАННЯ 
ДЕПУТАТСЬКИХ ЗАРПЛАТ

 
ФПУ ЗАКЛИ-

КАЄ ТРУДЯЩИХ 
ВИЙТИ 17 ЛИСТОПАДА 

НА ВСЕУКРАЇНСЬКУ АК-
ЦІЮ ПРОТЕСТУ ЗА ВІД-

НОВЛЕННЯ СОЦІАЛЬНОЇ 
СПРАВЕДЛИВОСТІ 
У БЮДЖЕТНОМУ 

ПРОЦЕСІ.

«Вчора відбулася предметна 
розмова з профспілками 
та роботодавцями: найго-
ловніше те, що у нас є діа-

лог. Не формальний, а чітке розуміння 
пріоритетів і завдань. Вчора була гар-
на дискусія. Непроста. Але те, що ми 23 
серпня, напередодні нашої Незалеж-
ності, підписали тристоронню Угоду: 
профспілки, роботодавці і Уряд, на нас 
покладає серйозні зобов’язання.

Якщо Угоду підписано, її необхідно ви-
конувати. Якщо певні положення ми наразі 
не можемо виконати з об’єктивних причин, 
– дискутуйте, знаходьте інші рішення, 
вносьте зміни, але хотів би, щоб кожен мі-
ністр у межах своїх зобов’язань мав постій-
ний діалог із галузевими профспілками. 
Через цей діалог ми маємо забезпечити еко-
номічне зростання, гідну заробітну плату 
і, як наслідок, конкурентний український 
продукт», – зазначив Володимир Гройсман.

ВОЛОДИМИР ГРОЙСМАН 
ЗАКЛИКАВ МІНІСТРІВ ВЕСТИ ПОСТІЙНИЙ ДІАЛОГ ІЗ ПРОФСПІЛКАМИ
19 жовтня на засіданні Уряду Прем’єр-міністр України Володимир Гройсман високо оцінив результати зустрічі з 
профспілковими лідерами, що відбулася 18 жовтня, і закликав міністрів підтримувати постійний діалог з галу-
зевими профспілками, повідомляє прес-центр ФПУ.

-

ПРЯМА МОВА

-

-

ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ

ЗАСІДАННЯ УРЯДУ

-

-

,,
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Приміщення з руїн було віднов-
лене невдовзі після війни тоді 
ще багатим і впливовим «при-
відним паском від партії до 

мас» (хоча, до слова, той «пасок» таки ж 
і суттєво допомагав людині праці!) на 
фундаменті історичної архітектурної 
пам’ятки – помешкання губернатора. 
Відновлене за власні, профспілкові ко-
шти, іншими словами – за членські вне-
ски спілчан. Тоді ж Полтавський міськ-
виконком передав споруду в користу-
вання профспілок. Певно ж, полтавці 
ще пам’ятають і безплатні кіносеанси, 
і розкішні традиційні новорічні проф-
спілкові ялинки для дітей в ошатній 
актовій залі Будинку спілок.

І от через 65 років, у 2015-му, піс-
ля революції гідності вже абсолют-
но «народна влада» в особі абсо-
лютно «люстрованої прокурату-
ри» та «декорумпованого» Держ-
майна вирішила навести лад у 
майнових стосунках в центрі Пол-
тави – позбавити профспілки прав 
власності не лише на приміщен-
ням Будинку спілок (вул. Соборнос-
ті, 37), а й на будинок по вулиці Ляхо-
ва, 1. Утримуємося від кпинів щодо ви-
значення захмарної ціни Будинку спі-
лок в астрономічні 43 мільйони гривень 
(побоялися б Бога, оцінщики!) – склада-
ється враження, що організаторам май-
нової оборудки нічого не відомо про 
такі явища, як амортизація і затрати на 
утримання, що на сьогодні остаточна 
балансова вартість будинку 116,2 тис. 
грн. На нашу думку, при таких обстави-
нах суд повинен був прийняти рішення 
про заборону користування приміщен-
ням, яке було надане профспілкам ще у 
50-ті роки минулого століття. До слова, 
лише в минулому році, коли влітку бу-
ревієм знесло дах на Будинку спілок, 
сьогодні бідна, мов церковна миша, обл-
профрада самотужки його відновила за 
100 тис. грн, не дочекавшись хоч би яко-
їсь компенсації від язикатих доброхотів 
чи держави. А будинок же належить до 
державного реєстру пам’яток архітекту-
ри. І коли вже почали так прискіпливо 
рахувати чужі гроші, прикиньте, добро-
дії, вартість щорічного тинькування та 
фарбування отієї парканної стіни 
 навкруж Будинку спілок, що на очах 
розсипається.

Атож, за всіма ознаками маємо без-
відмовно діючу схему приведення ласо-
го шматка дорогоцінної землі в історич-
ному середмісті до стану загубленого 
кимось гаманця: о, власника немає, і га-
манець, ти диви, порожній, бери – не 
хочу. Тим більше, що через дорогу взі-
рцем ефективного міського менеджмен-
ту бовваніє апокаліптичною примарою 
Кадетський корпус.

Але якщо щодо Будинку спілок, на-
правді, є юридичні колізії, з якими укра-
їнські профспілки воюють і ніколи не 
погодяться, оскільки з ВЦРПС розстали-
ся вчасно і безповоротно, і статусу неза-
лежного національного українського 
громадського об’єднання набули 6 жов-
тня 1990 року ще задовго до біловезьких 
домовленостей 8 грудня 1991 року, то 
процедура прихватизації приміщення 
профспілкових курсів по вулиці Ляхова, 
1 виглядає відвертим, нічим не прикри-
тим рейдерством. Бо ця, муляюча чиєсь 
завидюще око, п’ятиповерхівка була 
зведена у 1974 році винятково за проф-
спілкові внески тоді майже мільйонно-
го загалу спілчан Полтавщини – саме 
стільки членів налічували професійні 
спілки нашої області перед руйнівними 
часами перебудови, коли захмелілі від 
безкарності крадії «заводів і пароходів» 
знищили саме підґрунтя цивілізованих 
соціальних стосунків капіталу з найма-
ною працею.

На жаль, ангажовані, все ще «най-
справедливіші в світі», наші суди впри-
тул не бачать документів, які потвер-
джують очевидні права власника будин-
ку по вулиці Ляхова, 1: є рішення прези-
дії облпрофради про зведення профспіл-
кових курсів для навчання активу та роз-
міщення керівних галузевих органів 
профспілок з відповідним кошторисом, 
є дозвіл міськвиконкому на забудову, є, 
нарешті, сертифікат власності, офіційно 
виданий управлінням житлово-кому-
нального господарства виконкому 
міськ ради вже в 2009 році. Як на здоро-
вий глузд – до чого хоч отут СРСР? (За-

кон України «Про професійні спілки, 
їх права та гарантії діяльності»… 
Стаття 34. Власність профспілок, їх 
об’єднань. Профспілки, їх об’єд-
нання можуть мати у власності ко-
шти та інше майно, необхідне для 
здійснення їх статутної діяльності. 

Право власності профспілок, їх 
об’єднань виникає на підставі: при-

дбання майна за рахунок членських 
внесків, інших власних коштів, пожерт-
вувань громадян, підприємств, установ 
та організацій або на інших підставах, 
не заборонених законодавством…).

Дехто із заздрісників шпиняє, мовляв, 
жирує облпрофрада на поборах з оренда-
рів. Жирувала б, якби не захмарні рахун-
ки за електроенергію, воду, тепло, пода-
ток за землю. Законом про профспілки 
для них передбачена можливість госпо-
дарської діяльності – от ми, користувачі 
площ архітектурної пам’ятки спільно з 
орендарями й зводили кінці з кінцями, 
похапцем латаючи пробоїни з обох бор-
тів. Посмійтеся, але жменька спеціаліс-
тів облпрофради сьогодні змушена вдо-
вольнятися чи не мінімальною заробіт-
ною платою – ні з чого її підвищувати.

Ще заувага. На дрібні образи місце-
вих злостивців і юридично вивірені ви-
пади сучасного провладного чиновни-
цтва проти чималої громадської органі-
зації уваги не звертаємо, за роки неза-
лежності (і незалежності переважно – 
від закону!) звикли. Але коли до рейдерів 
підпрягається четверта влада, пробирає 
острах за майбутнє. Шановні медійники, 
не грішіть, не треба профспілки іменува-
ти «колишніми». Бо ми ще живі, ще є. І, 
навіть грубо позбавлені владою багатьох 
прав, робимо все від нас залежне, щоб за-
хистити інтереси людей праці. Знаєте, 
на віку, як на довгій ниві...

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА  
РАДА ПРОФСПІЛОК

ЩЕ РАЗ ПРО РІШЕННЯ 
СУДУ ТА 43 МІЛЬЙОНИ

ОФІЦІЙНО

КОНФЕРЕНЦІЯ

МОВОЮ ЦИФР

ГОСТРА ТЕМА

МІНОСВІТИ НЕ ПІДТРИМУЄ 
ПРОПОЗИЦІЇ ЩОДО 

ЗНИЖЕННЯ СТИПЕНДІЙ
Міністерство освіти і науки України на вико-
нання доручення Кабінету Міністрів розгляну-
ло звернення ФПУ щодо загрози звуження 
прав студентів на стипендіальне забезпечення.

Як інформує прес-центр ФПУ, у листі повідомля-
ється, що Міносвіти не підтримує пропозиції, 
спрямовані на зниження рівня стипендіального 
забезпечення студентів вищих навчальних за-

кладів, а також припинення фінансування із загально-
го фонду державного бюджету підготовки фахівців за 
освітнім рівнем «магістр».
Також наголошується, що у проекті Державного бюджету 
України на 2017 рік, поданому на розгляд до Верховної 
Ради, обсяг освітньої субвенції з державного бюджету міс-
цевим бюджетам урахований в сумі 41 926,3 млн гривень.

РОЗВИВАТИ СОЦІАЛЬНИЙ ДІАЛОГ 
СПІЛЬНИМИ ЗУСИЛЛЯМИ

У столичному готелі «Президент» 25 жовтня відбулась 
міжнародна конференція «Соціальний діалог в Укра-
їні – поточна ситуація і перспективи», у якій взяли 
участь представники соціальних партнерів. Конфе-

ренцію організовано за підтримки Фонду Фрідріха Еберта.
Зі вступним словом виступив заступник Голови Комітету в 
закордонних справах Німецького Бундестагу, член Парла-
ментської Асамблеї ОБСЄ Франц Тьоннес.
З доповідями виступили: від урядової сторони – заступник мі-
ністра соціальної політики Віктор Іванкевич, з профспілкової 
– керівник управління соціального діалогу Федерації проф-
спілок України Олена Лобченко, від сторони роботодавців – 
директор департаменту правової роботи Яна Зацерковна, від 
НТСЕР – в.о. секретаря Національної радиОлена Степаненко.
Учасники конференції обговорили те, що вже зроблено у сфері 
розвитку соціального діалогу в Україні, а також ті завдання, 
які мають бути виконані у цьому актуальному для соціально-
економічного розвитку нашої держави та ефективного захисту 
законних прав та інтересів працюючої людини питанні. У цьо-
му контексті, до речі, дуже корисним буде використання пози-
тивного досвіду Німеччини та інших європейських країн.

ПРЕС-ЦЕНТР ФПУ

ПРОЖИТКОВИЙ МІНІМУМ 
 У ЦІНАХ ВЕРЕСНЯ–2016

Міністерство соціальної політики України повідо-
мляє, що фактичний розмір прожиткового міні-
муму в цінах вересня 2016 року в розрахунку на 
місяць на одну особу становив 2687 грн (з ураху-
ванням суми податку на доходи фізичних осіб – 
2904 грн), для дітей віком до 6 років – 2683 грн, 
для дітей віком від 6 до 18 років – 3204 грн, для 
працездатних осіб – 2751 грн (з урахуванням суми 
податку на доходи фізичних осіб – 3123 грн), для 
осіб, які втратили працездатність, – 2282 гривні.

Згідно з розрахунками профспілок фактичний 
розмір прожиткового мінімуму для працездат-
них осіб у цінах вересня 2016 року мав би стано-
вити 3418 грн.

Нагадаємо, з 1 травня цього року мінімальна заробіт-
на плата становить 1450 грн, а прожитковий мінімум 
на одну особу в розрахунку на місяць – 1399 грн; для 
дітей віком до 6 років – 1228 грн; для дітей віком від 6 
до 18 років – 1531 грн; для працездатних осіб – 1450 грн; 
для осіб, які втратили працездатність, – 1130 грн.

Наразі невідомі загалу осо-
би вживають усіх заходів, 
аби будь-що «викурити» із 
середмістя обласного цен-
тру профспілки – користу-
вачів Будинку спілок, відо-
мого полтавцям з 1950 року.

-

 
ЗА ВСІМА 

ОЗНАКАМИ, МАЄМО 
БЕЗВІДМОВНО ДІЮЧУ 

СХЕМУ ПРИВЕДЕННЯ ЛАСОГО 
ШМАТКА ДОРОГОЦІННОЇ ЗЕМЛІ 

В ІСТОРИЧНОМУ СЕРЕДМІСТІ ДО 
СТАНУ ЗАГУБЛЕНОГО КИМОСЬ 

ГАМАНЦЯ: О, ВЛАСНИКА НЕ-
МАЄ, І ГАМАНЕЦЬ, ТИ ДИВИ, 

ПОРОЖНІЙ, БЕРИ – НЕ 
ХОЧУ.
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Рейдери вдалися до нахаб-
ної спроби захопити під-
приємство, скористав-
шись прогалинами і не-

досконалістю українського зако-
нодавства у сфері захисту прав 
власності. Про це заявив голова 
правління «ПТЕМ» Андрій Сталь-
ний під час прес-конференції, яка 
відбулася 20 жовтня в інформа-
ційному агентстві «Укрінформ». 
На заході також були присутні 
директор ТОВ «ПТЕМ-Інжині-
ринг» ПАТ «ПТЕМ» Сергій Лаза-
ренко, заступник бізнес-омбуд-
смена України Тетяна Коротка, 
заступник міністра юстиції Пав-
ло Мороз, партнер юридичної 
компанії «Антирейдер» Влади-
слав Шпаков, директор з питань 
інформації та зв’язків з громад-
ськістю асоціації «Український 
ядерний форум» Олена Кошарна.

6 жовтня ц.р Верховна Рада 
ухвалила ЗУ «Про введення євро-
пейських норм щодо захисту прав 
власності та інтересів громадян та 
інвесторів», або закон № 5067. Не-
зважаючи на це, кілька державних 
реєстраторів Печерської районної 
у м. Києві держадміністрації неза-
конно підготували пакет докумен-
тів, щоб розпочати атаку на ПАТ 
«Південтеплоенергомонтаж».

7 жовтня працівники вико-
навчої служби в супроводі моло-
диків спортивної статури одно-
часно з’явилися у приміщенні 
двох офісів компанії – в Бучі та 
Києві, маючи про собі нові ви-
писки з держреєстрів, пред’я-
вили до виконання кілька рі-
шень господарських судів про 
борги (які були датовані верес-
нем ц.р.), документи про зміну 
керівників, а також рішення про 

переведення грошей і майна на 
інші компанії. Відразу було змі-
нено ключі до банківських ра-
хунків підприємства.

Лише завдяки втручанню 
правоохоронців захопленню 
«ПТЕМ» вдалося запобігти.

Утім, за словами Андрія 
Стального, рейдерська атака 
поки остаточно не зупинена. Ке-
рівництво компанії звернулося 
до американських партнерів, по-
сольства США в Україні та в ком-
панію «Енергоатом», для якої ви-
конує один із стратегічних про-
ектів, пов’язаний із поводжен-
ням з відпрацьованим паливом. 
Це паливо має замінити постав-
ки російського ядерного палива 
для атомних електростанцій кра-
їни. «Якщо цей проект буде зупи-
нено, то питання поводження з 
відпрацьованим ядерним пали-
вом американської компанії за-
виснуть у повітрі, і, як наслідок, 
може бути зірвано контракт 
«Енергоатому» на поставку аме-
риканського палива», – пояснив 
Андрій Стальний.

Посол США надіслала лист 
на ім’я Прем’єр-міністра, у яко-
му було описано ситуацію, що 
склалася, та висловлено прохан-
ня вжити негайних заходів про-
ти рейдерського захоплення 
компанії.

«Ми вже подали скарги в Мі-
ністерство юстиції щодо незакон-
них дій державних реєстраторів 
та судових виконавців, які на 
основі дуже сумнівних рішень су-
дів здійснюють дії, пов’язані з 
відбиранням майна та грошей 
компанії. Було прийнято опера-
тивне рішення, і дії реєстратора 
із заміни голови правління ком-
панії були анульовані», – конста-
тував Андрій Стальний.

У свою чергу, заступник міні-
стра юстиції Павло Мороз поін-
формував, що наразі при 
Мін’юсті діє Комісія з розгляду 
скарг на дії державних реєстра-
торів, яка неодноразово рятува-
ла майно і бізнес, що належать 
не тільки іноземним інвесто-
рам, а й українським громадя-
нам. Відтак Комісія виявила 
грубе порушення під час зміни 
г е н е р а л ь н о г о  д и р е к т о р а 
«ПТЕМ» та оперативно скасува-
ла незаконні реєстраційні дії.

За допомогою незаконних су-
дових рішень і внесенню змін до 
держреєстрів рейдери змінили 
голову правління «ПТЕМ» Ан-
дрія Стального на абсолютно 
сторонню людину – Олену Ко-
лесникову. Від її імені вже було 
звільнено з посади директора 
«ПТЕМ-Інжиніринг» Сергія Ла-
заренка, а замість нього призна-
чено також сторонню людину – 
Сергія Охріменка.

На підставі незаконного су-
дового рішення про стягнення 
боргу з «ПТЕМ» у розмірі 5 млн 
гривень перед ТОВ «Компанія 
СНМ», яка виготовляє кондитер-
ські вироби, відбулося фізичне 
захоплення офісів, документа-
ції, електронних носіїв у Києві 
та Бучі. Крім того, як повідомив 
«ПВ» голова профкому первин-
ної профорганізації ПАТ «Пів-
дентеплоенергомонтаж» Михай-
ло Руденко, київський офіс по 
вул. Пушкінській, 27 рейдери 
спробували передати як майно-
вий внесок у статутний капітал 
невідомого ТОВ, оцінивши його 
в 70 млн гривень.

У ході слідства встановлено 
використання низки підробле-
них документів, які виготовля-
ли спеціально для винесення су-

дом завідомо неправомірних рі-
шень. Тому всі рішення щодо 
зміни керівників були анульова-
ні. Однак повернути контроль 
над рахунками, заарештовани-
ми за підробленими судовими 
рішеннями, за словами керівни-
ків, досі не вдається. 

За інформацією СБУ, грома-
дянка Олена Колесникова про-
живає на окупованій території 
Луганської області й останні 
два роки в Україну не приїзди-
ла. Правоохоронці затримали 
Сергія Охріменка, який виявив-
ся звичайним донецьким шахта-
рем. «Затриманий назвав кілька 
людей, від яких отримував фік-
тивні документи для реалізації 
рейдерського захоплення 
«ПТЕМ-Інжиніринг», – повідо-
мив Андрій Стальний.

За словами заступника біз-
нес-омбудсмена України Тетяни 
Короткої, атака на «ПТЕМ» ціка-
ва тим, що має на меті відразу 
дві цілі. Перша – класична для 
будь-якого рейдерського захо-
плення: відібрати майно та гро-
ші. Про це свідчить зміна клю-
чів до банківських рахунків і ви-
ведення офісної будівлі на ба-
ланс невідомої фірми, яка нале-
жить громадянину Грузії. Друга 
–    зупинити діяльність підроз-
ділу «ПТЕМ-Інжиніринг», по-
в’язану з атомною енергетикою. 

«Ми супроводжуємо цю 
справу, і можу сказати, що за-
мовником у ній може виявити-
ся доволі несподівана фігура. 
Вона справді зазіхає на націо-
нальну безпеку України…» – за-
явив партнер юридичної компа-
нії «Антирейдер» Владислав 
Шпаков.

Первинна профорганізація 
підприємства займає активну 
позицію щодо цих подій і нама-
гається використати всі наявні 
можливості для захисту інтере-
сів підприємства та його трудо-
вого колективу. Так, профком 
надіслав листи до Федерації 
профспілок України, ЦК «Укр-
електропрофспілки», Київсько-
го міського комітету «Укрелек-
тропрофспілки» про надання 
правової та іншої допомоги 
щодо протидії рейдерському за-
хопленню підприємства.

Тетяна РУБАН, «ПВ»

ПАТ «ПІВДЕНТЕПЛОЕНЕРГОМОНТАЖ» 
РЯТУЮТЬ  
ВІД РЕЙДЕРІВ

КОНФЛІКТ

Лише завдяки принциповій позиції первинної профспілкової організації підприємства, опе-
ративним діям правоохоронців, втручанню Мін’юсту і міжнародних партнерів 7 жовтня ц.р. 
вдалося зупинити спробу рейдерського захоплення адміністративної будівлі акціонерного 
товариства «Південтеплоенергомонтаж» («ПТЕМ»), що працює в галузі ядерної енергетики.

ЛЮДИНА  
З ВЕЛИКИМ СЕРЦЕМ 
І ЩИРОЮ ДУШЕЮ

Наприкінці листопада минає 
рік, як пішов із земного 
життя Володимир Івано-
вич Горецький – один із ке-
рівників колишнього від-
ділу охорони праці Укр-
профради (нині – ФПУ), го-
ловний технічний інспектор 
праці України, фахівець відомої широкому за-
галу «лесенківської» школи організації охоро-
ни праці, державного нагляду і громадського 
контролю в сфері безпеки, гігієни праці, ви-
робничого середовища – тієї школи, що деся-
тиліттями забезпечувала надійний захист за-
конних прав і соціальних інтересів працівників 
у цій сфері трудових відносин та осіб, які по-
терпіли на виробництві від нещасного випадку 
або професійного захворювання.

Н -

-

-
-

-

-
-
-

-
-
-

-
-
-

-

-
-

-
-

-
-

-

-

Ветерани технічної інспекції праці профспілок:
В. М. Кирилюк, А. П. Кожушко,  

М. А. Миленький, В. М. Петров, Є. М. Потанін;
працівники Правової та технічної інспекції 

праці Федерації профспілок України

СВІТЛА ПАМ’ЯТЬ

-
-

-
-
-

,,
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Андрій НОВАК, голова Комітету економістів України:

У ЗОНІ ТОТАЛЬНОГО 
БЕЗГРОШІВ’Я 

У той час, коли практично що-
дня знецінюється гривня, підви-
щуються тарифи та дорожчають 
харчі, сотні тисяч українців не 
отримують зарплати по кілька 
місяців. Уряд зважає на ситуацію 
лише тоді, коли на вулицю Гру-
шевського під стіни Кабміну 
з’їжджаються протестувальники: 
шахтарі, аграрії, медики, вчите-
лі… 4 серпня поточного року 
п’ятеро шахтарів оголосили голо-
дування у будівлі Міністерства 
енергетики та вугільної промис-
ловості України. 9 серпня один із 
голодуючих, доведений до від-
чаю, спробував вчинити акт са-
моспалення. Тим часом глава ві-
домства Ігор Насалик причиною 
затримки виплати зарплат шах-
тарям назвав людський чинник, 
вказавши при цьому на Міністер-
ство фінансів.

Фінансисти воліють списати 
усі проблеми на війну. Проте 
тільки Донбасом проблема забор-
гованості не обмежується. Забор-
гованості із заробітної плати за-
фіксовані в усіх без винятку об-
ластях. За минулий рік вона зрос-
ла майже втричі. Кількість тих, 
хто вчасно не отримує кровно за-
роблене, сягнула майже півміль-
йона людей. Утім, точної цифри 
не може назвати ніхто. 

Не платити людям гроші – це 
ставити під питання їх існуван-
ня. Зайвий раз провокувати бун-
ти й протести. Та виходу у людей 
просто немає. Право на своєчасне 
отримання зарплати захищене 
законом. Проте виявляється, що 
лише на словах. Замість того, 
щоб контролювати своєчасність 
виплат працівникам зароблених 
грошей, уряд займається аб-
страктними бюрократичними 
процедурами. До такого висно-
вку спонукає План заходів щодо 
ліквідації боргів від 22 липня цьо-
го року. На переконання експер-
тів, це набір чергових порожніх 
гасел на кшталт «вдосконалити», 
«посилити», «рекомендувати», 
«проаналізувати».   

Законотворці ж діють за прин-
ципом «своя рука – владика». На 
черговому засіданні Верховної 
Ради ухвалюють рішення про 
підвищення власних зарплат 
майже до 40 тисяч гривень. Це без 
урахування премій і доплат за 
«сумлінну роботу». І це тоді, коли 
розмір мінімальної зарплати в 
країні залишається на рівні 1450 
гривень з перспективою підви-
щення її до кінця наступного 
року до 1762 гривень. 

Щоправда, прем’єр Володимир 
Гройсман заявив, що не підтри-
мує таку ініціативу депутатів. 
«Це питання нині не на часі. За-
раз усім нам потрібно насампе-

ред думати про те, як підвищити 
доходи звичайним людям», – за-
певнив глава уряду. Можна було 
б повірити у щирість такого каят-
тя, але своїм останнім рішенням 
на посту спікера парламенту 
саме Володимир Гройсман підви-
щив зарплати своїм колегам до 
17,5 тисячі гривень. 

Ініціатива нардепів обурила 
українців. Проти цього рішення 
активно виступили профспілкові 
лідери країни. ФПУ закликає тру-
дящих вийти на всеукраїнську 
акцію протесту 17 листопада за 
відновлення соціальної справед-
ливості у бюджетному процесі.

ГОЛОДНІ НЕ БУНТУЮТЬ

Коли людині виплачують 
низьку зарплату або ж не пла-
тять за роботу, то колективні 
стосунки нагадують умови 
джунглів: людина мусить вибо-
рювати свої гроші, вдаючись до 
різних методів. Буквально вири-
вати з рук «хазяїв». А це вже, за 
твердженням психіатра Романа 
Кечура, «забавки з вогнем». Та 
роботодавців це, схоже, не дуже 
турбує. Вони усе списують на 
кризу. Неважливо – глобальну 
чи місцевого значення. На пере-
конання експертів, затримувати 
зарплату – це найоптимальні-
ший і найдешевший варіант для 

роботодавців. Бо звільнення пра-
цівника обійдеться значно до-
рожче. До того ж масові звіль-
нення нині начебто під заборо-
ною. Відтак заборгованість зрос-
тає і має тенденцію до ще біль-
шого зростання. І на приватних, 
і на державних підприємствах.

Однак експертів турбує ще й 
інша проблема. Ситуація із за-
боргованістю справді дуже 
складна, адже це може бути не 
просто реакція бізнесу на кризу, 
а ще й спекуляції на цій пробле-
мі, стверджують аналітики. За-
тримуючи зарплату, роботода-
вець тим самим збільшує обіго-
ві кошти для свого підприєм-
ства. Виходить, що він позичає 
ці гроші з фонду заробітної пла-

ти і при цьому не платить кре-
дитну ставку своїм працівни-
кам. Щось на зразок безвідсот-
кової позики. А при виплаті за-
триманої заробітної плати дале-
ко не кожен нараховує праців-
никові відповідну компенсацію, 
як це передбачено законодав-
ством. Це дуже приваблива пер-
спектива для роботодавців – зе-
кономити гроші в умовах кризи 
на своїх працівниках, кажуть 
економісти.

Безробіття та недосконалість 
законів дозволяє виплачувати 
найменшу в Європі зарплату і 
затримувати її. Залежність пра-
цівників посилюється тим, що 
боси можуть не виплачувати 
премії, котрі іноді становлять 

Понад двомільярдний зарплатний борг в Україні мав би спонукати від-
повідні міністерства й відомства до активних та невідкладних дій. Однак 
українців привчають до того, що у країні війна, тож заборгованість із 
зарплат – питання не надто актуальне. Навіть при таких мізерних зарп-
латах роботодавці примудряються затримувати виплати на два-три мі-
сяці, а то й на півроку. А це порушення прав людини. Наразі профспілки 
виступили з ініціативою створити спеціальний Фонд гарантування ви-
плати заборгованості із заробітної плати. Спілчани мають намір твердо 
стояти на цій позиції, аби захистити права трудівників. Нині, коли кому-
нальні тарифи сягнули небачених висот, питання заборгованості вихо-
дить на перший план. Проблему досліджують «Профспілкові вісті».

Людмила СУПРУН, експерт з питань 
бюджетної політики: 

-

-
-

БОРГИ НАШІ ТЯЖКІ



ПРОФСПІЛКОВІ 
ВІСТІ  № 43
27 жовтня 2016

9ТЕМА НОМЕРА Раїса ЧИРВА
profvisti@ukr.net

Матвій ХОЛОШИН, заступник директора  
ГО «Публічний аудит»:

-

Олександр ОХРІМЕНКО, президент 
Українського аналітичного центру:

-
-

-

-

«З
-

-
-

-

-
-

-

-

-
-

-
-

-

-
-

-
-

-

-

-
-

-

-

третину заробітку. Навіть піс-
ля зменшення ЄСВ власникам 
компаній вигідно офіційно 
сплачувати «мінімалку», а ре-
шту видавати в «конвертах». 
Їхній головний аргумент – рин-
кова економіка не передбачає 
адміністративного регулюван-
ня заробітних плат. Тож коли 
видавати людям зарплату – ви-
рішувати виключно керівни-
цтву компанії.

Значна частина підпри-
ємств «маневрує» заробітною 
платою, не виплачуючи її вза-
галі або виплачуючи в конвер-
тах. Тому створення таких 
умов, аби було економічно не-
вигідно затримувати зарпла-
ту, стало б істотним чинни-

ком детінізації зарплат, 
стверджують експерти.

Держава тим часом не вда-
ється до суворих важелів 
впливу на ситуацію – ані роз-
порядження президента Укра-
їни, ані накази прем’єра не ви-
конуються. За таких умов за-
тримки заробітної плати ста-
ють соціальною нормою. 

То чому народ не бунтує? 
Що стримує розгортання соці-
альних конфліктів? Найпер-
ше, кажуть аналітики, побою-
вання втрати робочого місця. 
Другий фактор полягає в тому, 
що громадянам бракує колек-
тивного захисту своїх соціаль-
них і трудових прав. Експерти 
стверджують про психологіч-

ну неготовність працівників 
до колективного відстоювання 
своїх прав та інтересів. А це 
саме та ситуація, коли один у 
полі – не воїн. Відтак держава 
впевнена, що наявність сис-
темних проблем не призведе 
до соціального вибуху.

РОЗПЛАТА  
ЗА ЗАРПЛАТУ

Зазвичай керівництво чи 
державного, чи приватного під-
приємства знаходить безліч 
причин, якими мотивує за-
тримку зарплати. Проте людям 
від цього не легше: у всіх сім’ї, 
діти та й життя на сьогодні в 
нашій країні щодня дорожчає. 
Опинившись в такій ситуації, 
кожен діє по-різному: хтось «за-
тягує паски» і склавши руки че-
кає, поки роботодавець випла-
тить гроші, багато хто з праців-
ників просто звільняється, а 
хтось оббиває пороги кабінету 
керівництва і вимагає віддати 
чесно зароблені гроші. Варто 
знати, що право на своєчасне 
одержання винагороди за пра-
цю захищається законом, тому 
не слід боятися вимагати від 
роботодавця дотримуватися 
своїх зобов’язань перед вами.

Що загрожує роботодавцеві 
за невиплату зарплат?

У статті 175 Кримінального 
кодексу України передбачено 
кримінальну відповідальність 
за безпідставну невиплату за-
робітної плати більш ніж за 
один місяць, вчинену умисно 
керівником підприємства, 
установи чи організації неза-
лежно від форми власності. 
Такі дії караються штрафом 
від п’ятисот до тисячі неопо-
датковуваних мінімумів дохо-
дів громадян або виправними 
роботами на строк до двох ро-
ків, або позбавленням волі на 
строк до двох років, з позбав-

ленням права обіймати певні 
посади чи займатися певною 
діяльністю на строк до трьох 
років, пояснюють юристи.

Та у будь-якому випадку, в 
цій справі працює один голо-
вний закон – що активнішими 
будуть дії працівників, то біль-
шими будуть шанси отримати 
позитивний та очікуваний ре-
зультат. Коли роботодавець 
зрозуміє, що люди мають на-
мір до останнього відстоювати 
свої права, йому не залишиться 
нічого іншого, як розрахувати-
ся з ними і цим самим уникну-
ти можливих перевірок та про-
блем з правоохоронними орга-
нами. Суд в цій ситуації буде 
повністю на боці скривджених, 
тому слід бути особливо напо-
легливими. Можливо, це стане 
уроком для недобросовісного 
керівника, і своїми діями хтось 
врятує усіх інших працівників 
цього підприємства, яких робо-
тодавець більше не намагати-
меться обдурювати, побоюю-
чись мати проблеми із законом.

Профспілкові лідери радять 
звертатися до роботодавця з 
відповідною колективною за-
явою, підписаною всіма спів-
робітниками, яким затриму-
ють зарплату. Такий важіль 
впливу буде суттєвішим, аніж 
одна чи дві заяви від людей, 
котрим урвався терпець.

Можна нагадати робото-
давцеві про штрафи. Тільки 
суми штрафів їх чомусь не ля-
кають. То для кого ж тоді пи-
шуть накази, постанови та, 
зрештою, закони?

І до чого всі ці байки про со-
ціально відповідальний біз-
нес, якщо у нас донині існує га-
небна проблема невиплати 
зарплати? Допоки це питання 
не постане на політичному по-
рядку денному, ми й надалі 
просто створюватимемо ком-
фортні умови для диктатури 
капіталу.

Близько  
10 тисяч 

ЗВЕРНЕНЬ З ПИТАНЬ ПОРУШЕННЯ 
ЗАКОНОДАВСТВА В УСТАНОВАХ ТА 

ОРГАНІЗАЦІЯХ РІЗНИХ ФОРМ ВЛАСНОСТІ У 
СФЕРІ ОПЛАТИ ПРАЦІ НАДІЙШЛО З ПОЧАТКУ 

РОКУ НА УРЯДОВУ ГАРЯЧУ ЛІНІЮ.

65% 
ЗАРПЛАТНИХ 

БОРГІВ 
СТАНОВЛЯТЬ 

БОРГИ 
ПРАЦЮЮЧИХ 

ПІДПРИЄМСТВ.

СТАНОМ НА 05.09.2016 СТРУКТУРА БОРГУ ІЗ 
ЗАРОБІТНОЇ ПЛАТИ Є ТАКОЮ: ЕКОНОМІЧНО 

АКТИВНІ ПІДПРИЄМСТВА –  

859,2 млн грн,  
АБО 57%; ПІДПРИЄМСТВА-БАНКРУТИ – 
614,9 МЛН ГРН, АБО 40%; ЕКОНОМІЧНО 

НЕАКТИВНІ ПІДПРИЄМСТВА – 42,1 МЛН ГРН, 
АБО 3%.

Григорій 
ОСОВИЙ,  
Голова Федерації 
професійних 
спілок України:

КОМЕНТАР
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Мітинг відкрив голова РПО Ігор 
Басюк. Він наголосив, що ни-
нішня акція протесту недарем-
но проводиться в Міжнародний 

день боротьби з бідністю. Запровадження 
в нашій країні європейських стандартів 
життя задекларовано в програмних доку-
ментах України: Стратегії сталого розви-
тку «Україна – 2020» та Угоді про асоціацію 
між Україною і Європейським Союзом.

На жаль, прийняття цих важливих до-
кументів не призвело до бажаних резуль-
татів. Останнім часом соціально-еконо-
мічна ситуація в країні катастрофічно 
погіршується. Український ринок праці 
втратив понад 2 млн осіб, невпинно зрос-
тає кількість безробітних і зайнятих у не-
формальному секторі економіки. З 2014 
року практично заморожені основні со-
ціальні стандарти – прожитковий міні-
мум, мінімальна зарплата, пенсії, сти-
пендії, інші соціальні виплати. 

Водночас Уряд на догоду Міжнародно-
му валютному фонду без економічного й 
прозорого обґрунтування в рази підвищив 

ціни на природний газ, електроенергію і, 
як наслідок, зросли тарифи на житлово-
комунальні послуги і вартість товарів 
першої необхідності. Така політика влади 
призвела до повного зубожіння населення 
та руйнації вітчизняної економіки. 

На цих актуальних питаннях акцен-
тували увагу в своїх виступах на мітингу 
лідери обласних галузевих профоргані-
зацій працівників енергетики Василь 
Гриньків та охорони здоров’я Наталія 
Бирчак, голова Івано-Франківського 
міського комітету профспілки працівни-
ків освіти і науки Андрій Дем’янчук, го-
лови профкомів ТОВ «Карпатнафтохім» 
Олег Кушлик та Івано-Франківського на-
уково-дослідного проектного інституту 
ПАТ «Укрнафта» Валеріян Боднарук, 
вчитель Обертинської ЗОШ Тлумацько-
го району Олег Яворський. Доповідачі 
порушували проблеми трудових колек-
тивів області, зокрема стану оплати пра-
ці, існуючої заборгованості із зарплати в 
закладах освіти та охорони здоров’я.

Від місцевої влади виступив міський 
голова Івано-Франківська Руслан Марцин-
ків: «Ми вважаємо, що тарифи на тепло, 

електроенергію, інші комунальні послуги 
мають встановлювати і затверджувати ор-
гани місцевої, а не центральної влади. На 
місці легше прийняти економічно обґрун-
товані тарифи. Івано-Франківська міська 
рада разом з профспілками готова виборю-
вати право на гідне життя в м. Києві. 
Франківці не повинні страждати від не-
дбалості нашого Уряду», – наголосив він. 

За словами мера, депутати Івано-Фран-
ківської міськради на черговій сесії при-
ймуть відповідне звернення до органів 
центральної влади з вимогою недопущен-
ня підвищення тарифів для населення.

На завершення мітингу перший за-
ступник голови РПО Володимир Уєвич 
зачитав резолюцію, яка була одностай-
но підтримана присутніми. В цьому до-
кументі, серед іншого, містяться на-
ступні вимоги:

– призупинити дію постанов Кабіне-
ту Міністрів України щодо підвищення 
ціни на газ для населення і тарифів на 
житлово-комунальні послуги;

– забезпечити своєчасну і в повному 
обсязі виплату заробітної плати та лік-
відувати її заборгованість;

– Верховній Раді забезпечити при-
йняття законів, спрямованих на віднов-
лення в Україні виробництва, створення 
нових високотехнологічних робочих 
місць, належного зростання трудових 
доходів, пенсій, соціальних допомог.

Масова акція протесту в м. Івано-Фран-
ківську засвідчила згуртованість людей 
праці навколо справедливих вимог проф-
спілок щодо захисту своїх конституцій-
них прав.

Вл. інф. РПО

Згідно постанови Прези-
дії ФПУ від 30.09.2016 
№ П–4–2 «Про виконан-
ня вимог профспілок, 

визначених постановою Ради 
ФПУ «Про позицію і дії ФПУ, її 
членських організацій на за-
хист прав та інтересів працю-
ючих в умовах шокового під-
вищення ціни на газ і тарифів 
на житлово-комунальні послу-
ги…», президія обласної ради 
профспілок 3 жовтня 2016 року 

прийняла рішення про прове-
дення акції протесту в регіоні. 
Збурені так званими «покра-
щеннями» полтавці зібрали-
ся на мітинг під обласною 
державною адміністрацією.
Відкрили акцію протесту го-
лова обласної ради профспі-
лок Леонід Вернигора та го-
лова фракції СДП в м. Пол-
таві Олександр Шамота.
У своїх виступах промовці 
наголошували на тому, що 

влада не чує і не бачить про-
стих людей. Тому головна 
мета зібрання – показати дер-
жавним діячам, що народ не 
збирається більше виживати.
За підсумками акції учасни-
ки прийняли резолюцію та 
направили її до Президента, 
Голови Верховної Ради та 
Прем’єр-міністра України, 
обласної держадміністрації, 
обласної ради. Вони вимага-
ють перегляду і зменшення 

тарифів, підвищення зар-
плат, пенсій, соціальних ви-
плат. Лише таким шляхом 
має бути сформований бю-
джет. 17 листопада, якщо ке-
рівництво держави не згля-
неться на вимоги членів 
профспілок, усього простого 
люду, вони будуть змушені 
проводити тисячні мітинги 
за гідне життя по всій країні.

Ганна ТАРГАЄВА

12 жовтня під час проведення другого пленар-
ного засідання Запорізької обласної ради 
профспілок начальник відділення НСПП 
Сергій Четвертак вручив голові Запорізь-

кої обласної ради профспілок Віктору Сластьону рі-
шення та свідоцтво № 001/16-08-П від 29.09.2016 про від-
повідність критеріям репрезентативності на територі-
альному рівні для участі в колективних переговорах з 
укладання територіальних угод і делегування пред-
ставників до відповідних органів соціального діалогу. 

Вл. інф. ОРП

От і цьогоріч 37 слухачів курсів пройшли перевір-
ку знань та отримали відповідні посвідчення. Це 
дає право профлідерам здійснювати громад-
ський контроль у сфері охорони праці та брати 

участь у розслідуванні нещасних випадків.
Навчання традиційно проходило в Чернігівському НМЦ 
профспілок. У заході взяли участь практично всі голови ра-
йонних, міських організацій, первинних профорганізацій 
працівників вищих і професійно-технічних навчальних за-
кладів, працівники апарату комітету обласної профспілки.
Звертаючись до слухачів, лідер обласної організації Тетяна 
Матвеєва наголосила: «Саме від знань та компетенції проф-
лідера багато в чому залежить, чи буде гідно представлено 
інтереси працюючих у сфері безпеки праці, а отже, збереже-
но здоров’я та життя наших спілчан».
До навчальної програми були включені питання громад-
ського контролю і державного нагляду за додержанням за-
конодавства про охорону праці, атестації робочих місць, 
розслідування та обліку нещасних випадків, організації ро-
боти з охорони праці, пожежної безпеки та електробезпеки 
в установах і закладах освіти тощо. За підсумками навчан-
ня профлідери склали іспити й отримали посвідчення.

Віталій КОПИШ

Згідно ЗУ «Про соціальний діалог в Україні» та По-
рядку оцінки відповідності критеріям репрезента-
тивності й підтвердження репрезентативності 
суб’єктів сторін профспілок та організацій робо-
тодавців, затвердженого наказом Національної 
служби посередництва і примирення від 21 липня 
2011 року за №73, комісією відділення НСПП в 
Запорізькій області було здійснено оцінку відпо-
відності цим вимогам обласної ради профспілок.

З періодичністю раз на 3 роки лідери структурних 
ланок Чернігівської обласної профспілкової орга-
нізації підтверджують свої повноваження з питань 
охорони праці при складанні іспитів після прохо-
дження курсу навчання.

ЗАПОРІЖЖЯ

ЧЕРНІГІВЩИНА

ПРОФСПІЛКИ 
ПІДТВЕРДИЛИ 

РЕПРЕЗЕНТАТИВНІСТЬ

ПРІОРИТЕТ – КОНТРОЛЬ 
ЗА ДОТРИМАННЯМ 
ЗАКОНОДАВСТВА  
З ОХОРОНИ ПРАЦІ

ПРИКАРПАТТЯ

ЗУПИНИТИ ТАРИФНИЙ ГЕНОЦИД
Під Полтавською обласною державною адміністрацією профспілки спільно із соціал-демократичною 
партією висунули низку вимог до керівництва країни. 

Під таким гаслом 17 жовтня у м. Івано-Франківську пройшов масо-
вий мітинг протесту, організований Радою профспілок області. 
Близько 2 тис. спілчан, членів трудових колективів, зібралися на 
площі біля адміністративного будинку, щоб висловити протест 
Уряду України, який довів народ до зубожіння. У цих людей, за сло-
вами Василя Симоненка, «в грудях набубнявіла тривога, тиха й 
мовчазна, як динаміт». Протестувальники вийшли з гаслами: «Вла-
ду на службу народу, а не олігархів!», «Ні – тарифному геноциду!», 
«Ціни європейські, а зарплати..?», «Профспілки за гідну працю і 
подолання бідності!», «Гройсману – зарплату вихователя!» тощо.

ПОЛТАВЩИНА

-

-
-
-

,,

«НІ – БІДНОСТІ!  
ТАК – ГІДНОМУ ЖИТТЮ!»
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На засіданні кругло-
го столу голова За-
карпатської обл-
профорганізації 

профспілки працівників 
держустанов Марія Пете-
чук розповіла про основні 
напрями діяльності обкому 
із соціально-економічного 
захисту працюючих. Нині 
серйозна проблема – випла-
та в повному обсязі зарпла-
ти держслужбовцям регіо-
ну. У зв’язку з цим обласна 
профорганізація звернула-
ся до Президента, Голови 
Верховної Ради, Прем’єр-
міністра України з прохан-
ням дати відповідні дору-
чення щодо невідкладних 
заходів з виділення місце-
вим бюджетам Закарпаття, 
а також держустановам, що 

фінансуються з держбю-
джету, додаткової дотації 
на виплату зарплати держ-
службовцям регіону згідно 
норм нового ЗУ «Про дер-
жавну службу». 
Профактивісти Сумщини 
ознайомилися з роботою Бе-
регівського та Мукачівсько-
го райкомів профспілки пра-
цівників держустанов і по-
бували в дитячому оздоров-
чому закладі «Вогник».
Відбулася також гостра фа-
хова дискусія щодо діяль-
ності галузевої профспілки в 
сучасних умовах, підсумки 
якої підбили голови обл-
проф організацій Закарпаття 
і Сумщини Марія Петечук 
та Ігор Теліженко.

Валерій МАРЦЕНЮК

У роботі семінару взя-
ли участь голова 
ФПО Геннадій Харь-
ковський, начальник 

відділу адміністрування по-
датку на прибуток управлін-
ня податків і зборів з юри-
дичних осіб ДПІ в м. Хмель-
ницькому Олександр Ба-
нашко, начальник відділу 
адміністрування податків 
на доходи фізичних осіб та 
єдиного внеску ДПІ у м. 
Хмельницькому Володимир 
Мороз, начальник сектору 
надання матеріального за-
безпечення виконавчої ди-
рекції обласного відділення 
ФСС із ТВП Ніна Даньков-
ська, головний бухгалтер 
ФПО Діна Шуляк, завідувач 
відділу «Навчально-куль-
турний центр «Побужжя» 

Федерації профспілок облас-
ті» Зінаїда Чернега. 
Також було проведено фо-
рум представників громад-
ських і політичних 
об’єднань, профорганізацій 
області з обговорення про-
екту держбюджету на 2017 
рік за участю Івана Крулька 
(бюджетний Комітет ВРУ, 
фракція «Батьківщина»), 
Андрія Павловського (рад-
ник-консультант із соціаль-
ної політики ВО «Батьків-
щина»), членів бюро міської 
організації ВО «Батьківщи-
на» Лева Бірюка, Словяна 
Воронецького, Олега Лука-
шука, Віктора Савчука, 
проф лідерів і хмельничан.

Інформаційний  
відділ ФПО

Закарпатська обласна профорганізація праців-
ників держустанов, спираючись на профспілко-
вий актив, послідовно відстоює права та інтереси 
спілчан. З тим, як в області проводиться ця робо-
та, знайомилися їхні колеги – профактивісти 
держ установ Сумської області на чолі з головою 
облорганізації профспілки Ігорем Теліженком. 

У Федерації профспілок області пройшов се-
мінар голів, головних бухгалтерів і скарбників 
членських організацій. Розглянуто зміни в ре-
єстрації неприбуткових організацій; оподат-
кування доходу фізичних осіб; порядок та змі-
ни в поданні річної 
звітності неприбут-
ковими організація-
ми; надання матері-
ального забезпе-
чення за рахунок 
коштів ФСС із ТВП. 

ЗАКАРПАТТЯ

ХМЕЛЬНИЧЧИНА

ДЕРЖУСТАНОВИ 
ОБМІНЯЛИСЯ  

ДОСВІДОМ РОБОТИ

І НАВЧАННЯ ПРОВЕЛИ,  
І ДЕРЖБЮДЖЕТ ОБГОВОРИЛИ

– Тетяно Олександрівно, нещо-
давно українські нафтовики та 
газовики відзначили своє про-
фесійне свято. Чим цей день 
пам’ятний для працівників галузі 
Прикарпаття?

– Їхній професійний день – це щось 
набагато більше, ніж просто свято. І не 
лише тому, що нафта й газ є стратегіч-
ною сировиною для будь-якої країни. 
Для нашої держави кожна тонна видо-
бутої нафти, кожен кубометр природ-
ного газу стали запорукою незалеж-
ності, стабільності.

Вмикаючи газ на кухні чи заправля-
ючи автівку, ми й не замислюємося над 
тим, наскільки небезпечною є робота і 
нафтовиків, і газовиків. Ми приймаємо 
продукт їхньої праці як належне, хоча 
ці вуглеводні і горючі, і вибухонебез-
печні. Розлив нафти на свердловині – 
екологічне лихо. Поломка на газопро-
воді – аварійна ситуація. Кожен день 
триває іспит на мужність, коли на робо-
ту йдуть як у бій. І ось так уже 245 років. 
Саме стільки виповнюється цьогоріч 
українській промисловій нафті. З діда-
прадіда зберігаються династії ріпників 
(«ропа» – стар. «нафта»). А всі труднощі 
тьмяніють порівняно із щастям «уми-
тися першою нафтою». Можна лише за-
хоплюватися відданістю нафтовиків і 
газовиків своїй професії. І кожному, 
хто працює в нафтогазовій галузі, важ-
ливо знати, що ті, для кого вони працю-
ють, це розуміють.

– Ну з цим, певно, складнощів 
немає? Про нафту й газ чуємо чи 
не щодня і в ЗМІ, і на побутовому 
рівні… 

– Зате наші державні мужі, здається, 
сприймають нафтогазову промисло-
вість виключно як «дійну корову», та й 
ту намагаються прирізати, щоб закри-
ти дірки в бюджеті. Мова йде про так 
званий податок на видобуток нафти та 
газу – рентні платежі. Якщо в усьому 
світі це стимулює процеси видобутку, 
то в нас – навпаки. 

Знадобилося майже 2 роки, щоб це 
зрозуміли можновладці, і ренту на газ 
дещо послабили. А от «чорне золото» 
ще й досі заганяє галузь «у мінус». 

До того ж, з минулого року до нерів-
ної гри влади з нафтогазовою галуззю 
долучилася і Державна служба геоло-
гії та надр України. Та обраний нею 

метод відкликання спец-
дозволів і заборона екс-
плуатації нафтогазових 
родовищ – шлях у нікуди. 
Судіть самі: рік тому зу-
пинено Битків-Бабчин-
ське родовище, держава 
недоотримала десятки ти-
сяч тонн нафти, мільйони 
кубометрів газу. Невже в 
період російсько-україн-
ської війни вони були б зайвими для 
нашої промисловості, для потреб АТО, 
зрештою? У лютому зупинили Лопуш-
ну. Тисячний пікет перед ОДА, протес-
ти громад Надвірнянщини, підтримка 
обласної ради, суди… Лопушну відво-
ювали. На часі новий сюрприз – під за-
грозою дія спецдозволів ще по 10 родо-
вищах Івано-Франківської області. Це 
вже «різатимуть» по-живому. А далі 
що? Ліквідуємо «Укрнафту»? Залиши-
мось без української нафти? 

– А хіба Держгеонадра не відсто-
ює тим самим державні інтереси?

– Якщо розглядати проблему не по-
верхнево, то ні державними інтересами, 
ні законністю в цій справі і не пахне.

Так, ПАТ «Укрнафта», як і всі інші 
суб’єкти господарювання, зобов’язане 
сплачувати податки. Але недарма ка-
жуть: диявол схований у деталях. Дер-
жава використала більше 10 млрд куб. 
м газу, який належить ПАТ «Укрнаф-
та». Судами України доведено, що як 
мінімум п’яту частину цього газу «екс-
пропрійовано» незаконно. Водночас 
«Укрнафта» має астрономічну забор-
гованість перед бюджетом – мільярди 
гривень і просить про взаємозалік. 
При цьому кожна із сторін цього спору 
рахує свої та чужі борги за різними ме-
тодами, але за єдиним принципом – 
правий той, хто сильніший.

«Укрнафта» поточні зобов’язання 
перед бюджетом виконує сумлінно (це 
визнає і сам голова Державної фіскаль-
ної служби). Що стосується боргів, тре-
ба шукати конструктивний компро-
міс... Тим паче, що «специ» Держгео-
надр не можуть не знати, що тягне за 
собою зупинка нафтогазових родовищ. 
Я вже не кажу про втрачені для держа-
ви корисні копалини та прибутки. Важ-
ко уявити, в якому жахливому станови-
щі опиняться сім’ї нафтовиків і газови-
ків, що втратять роботу. Адже йдеться 
про найсвятіше – цінність людського 
життя та святість рідної землі. Нафта і 

газ, видобуток яких припинено, само-
стійно шукатимуть шляхів до виходу 
та можуть вибухнути. Сучасна історія 
знає жахливі приклади таких ката-
строф, зокрема й на Прикарпатті. 

– Здається, не надто оптимістич-
ні настрої переповнюють членів 
нафтогазової профспілки.

– Попри все дивимося в майбутнє з 
надією. Згуртованістю зуміємо проти-
стояти будь-яким спробам «розвали-
ти» галузь, поділивши її між олігар-
хами. Інакше й бути не може, бо га-
лузь наша – на передовій системних 
змін у державі. 

У кращому фінансовому становищі 
перебувають працівники держпідпри-
ємств: «Укрспецтрансгаз» та УМГ 
«Прикарпаттрансгаз». Навіть короткий 
перелік цьогорічних здобутків прикар-
паттрансгазівців вражає. Зарплату у 
2016 році підвищували тричі. Весь ко-
лектив коштом підприємства охоплено 
медичним страхуванням. До Дня газо-
вика кожен отримав премію в розмірі 
окладу. Взаєморозуміння з профспіл-
кою дозволяє сподіватися, що і майбут-
ня реструктуризація пройде з міні-
мально можливим вивільненням, збе-
реже робочі місця та кадри. 

Так само й долинські спецтрансга-
зівці перебувають в авангарді за рів-
нем зарплати та соціальним пакетом. 

Утім, гострим і невирішеним зали-
шається питання підвищення тари-
фів (окладів) у ПАТ «Укрнафта». Не 
без того, що доведеться йти у проф-
спілковий наступ, а це додає оптиміз-
му на тлі суворої дійсності. Бо зайво-
го, надмірного не просимо. Лише ро-
боту й зарплату! Віримо: і буріння від-
родиться, і карпатська нафта не зник-
не, і ще не одним реверсом здивуємо 
світ. І наші правнуки за святковим 
столом ще не раз проголосять: «І за 
нас, і за вас, і за нафту, і за газ!» 

Розмовляв Тарас ГРОСЕВИЧ

ТЕТЯНА СУЛЬЖЕНКО: 
«ЗАХОПЛЮЮСЯ ВІДДАНІСТЮ 

НАФТОВИКІВ І ГАЗОВИКІВ»

ІВАНО-ФРАНКІВЩИНА

Нафтогазова промисловість була й залишається 
провідною стратегічною галуззю економіки кра-
їни й Прикарпаття зокрема. Про проблеми, які 
хвилюють трудівників нафтогазового комплек-
су, розповіла голова Івано-Франківської облас-
ної організації профспілки працівників нафтової 
і газової промисловості Тетяна Сульженко.
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Відповідно до статті 47 Кодек-
су законів про працю України 
роботодавець зобов’язаний в 
день звільнення видати пра-

цівникові належно оформлену тру-
дову книжку і провести з ним розра-
хунок у встановлені строки.

Інструкцією про порядок веден-
ня трудових книжок працівників, 
що затверджена наказом Міністер-
ства праці від 29.07.1993 № 58, перед-
бачено, що власник або уповнова-
жений ним орган зобов’язаний ви-
дати працiвнику його трудову 
книжку в день звiльнення з вне-
сеним до неї записом про 
звiльнення. У разi одержання 
трудової книжки у зв’язку iз 
звільненням працiвник розпи-
сується в особистiй картцi i 
книзi облiку. При цьому в книж-
ці обліку трудових книжок до-
датково зазначається і дата вида-
чі трудової книжки.

Якщо працiвник вiдсутнiй на 
роботi в день звiльнення, то власник 
або уповноважений ним орган в цей 

день надсилає йому поштове повідо-
млення з вказiвкою про необхiд-
нiсть отримання трудової книжки. 
Слід звернути увагу на те, що тільки 
за наявності письмової згоди пра-
цівника допускається пересилання 
трудової книжки поштою з достав-
кою на зазначену адресу.

У випадку смерті працівника 
(або за наявності судового рішення 
про визнання особи безвісно відсут-

ньою) трудова книжка може бути 
видана на руки його найближчим 
родичам пiд розписку або надісла-
на поштою на їхню вимогу.

Інструкцією чітко передбачено, 
що трудова книжка видається тіль-
ки працівнику, що звільняється. Ви-
падків видачі трудової книжки за 
дорученням або на підставі пред’яв-
лення паспорта родича звільненого 
працівника законодавством не 
 передбачено.

У випадку, коли працівник не 
звертається за отриманням трудо-
вої книжки, відділ кадрів повинен 
письмово повідомити його про не-

обхідність отримання книжки, 
зберігаючи її на підприємстві 
окремо від інших трудових кни-
жок працівників. Або намагати-
ся все ж таки віддавати трудову 
книжку працівнику в день його 
звільнення, як того вимагає за-

конодавство, з метою уникнення 
подальших можливих судових 

проблем та виплати компенсації 
(середнього заробітку за весь час 
вимушеного прогулу) за затримку 
видачі трудової книжки.

Племінниця звільнилася з фабрики та 
не забрала трудову книжку. Мій брат 
звернувся до відділу кадрів і попро-
сив віддати йому трудову книжку за 
письмовим дорученням доньки.  
Інспектор видала документ, отримав-
ши від батька звільненої працівниці 
доручення на видачу документа. Чи 
законні дії працівника відділу кадрів?

ЧИ МОЖНА ОТРИМАТИ 
ТРУДОВУ КНИЖКУ 

РОДИЧА ЗА ДОРУЧЕННЯМ?

ВИДАЧА ДОКУМЕНТА

ВІДПУСТКА ТА ГРОМАДСЬКІ РОБОТИ

Відповідно до статті 31 ЗУ «Про зайнятість населення» громад-
ські роботи є видом суспільно корисних оплачуваних робіт в 
інтересах територіальної громади, що організовуються для 
додаткового стимулювання мотивації до праці, матеріальної 

підтримки безробітних і виконуються ними на добровільних засадах.
З особами, зайнятими на оплачуваних громадських роботах, робото-
давці відповідно до законодавства про працю у письмовій формі 
укладають строкові трудові договори.
Відповідно до пункту 18 Положення про порядок організації та про-
ведення оплачуваних громадських робіт, затвердженого постано-
вою Кабінету Міністрів України від 10.09.2008 № 839, на осіб, зайня-
тих на оплачуваних громадських роботах, поширюються державні 
соціальні гарантії, передбачені законодавством про працю, про зайнятість населення та про загальнообов’язкове дер-
жавне соціальне страхування, іншими нормативно-правовими актами.
Згідно статті 2 ЗУ «Про відпустки» право на відпустки мають громадяни України, які перебувають у трудових відноси-
нах з підприємствами, установами, організаціями незалежно від форм власності, виду діяльності та галузевої належ-
ності, а також працюють за трудовим договором у фізичної особи. Відповідно до частини 5 статті 10 цього закону право 
працівника на щорічну відпустку повної тривалості (не менше 24 календарних днів) настає після закінчення 6 місяців 
безперервної роботи на даному підприємстві.
Враховуючи, що оплачувані громадські роботи носять тимчасовий характер і їхня тривалість для осіб, зареєстрованих 
як безробітні, сумарно за рік не повинна перевищувати 180 календарних днів у межах календарного року, тривалість 
щорічної відпустки учасників громадських робіт визначається пропорційно до відпрацьованого ними часу.

ВІДПОЧИНОК

Чи повинне підприємство надавати щорічну відпустку робітникові, якщо він пра-
цює на підприємстві на оплачуваних громадських роботах від служби зайнятості, 
або компенсувати її після закінчення громадських робіт?

 
ТРУДОВА 

КНИЖКА ВИДАЄТЬСЯ 
ТІЛЬКИ ПРАЦІВНИКУ, ЩО 

ЗВІЛЬНЯЄТЬСЯ. ВИПАДКІВ 
ВИДАЧІ ТРУДОВОЇ КНИЖКИ ЗА 
ДОРУЧЕННЯМ АБО НА ПІДСТАВІ 
ПРЕД’ЯВЛЕННЯ ПАСПОРТА РО-
ДИЧА ЗВІЛЬНЕНОГО ПРАЦІВ-

НИКА ЗАКОНОДАВСТВОМ 
НЕ ПЕРЕДБАЧЕНО.

ВИПЛАТА КОШТІВ 
ПРИ ЗВІЛЬНЕННІ

ФІНАНСИ 

Чи зобов’язана бухгалтерія видавати працівникові 
розрахунковий листок при виплаті авансу та заро-
бітної плати?

Відповідно до статті 110 КЗпПУ при кожній випла-
ті заробітної плати власник або уповноважений 
ним орган повинен повідомити працівника про 

такі дані, що належать до періоду, за який провадить-
ся оплата праці:

а) загальна сума заробітної плати з розшифровкою за 
видами виплат;
б) розміри і підстави відрахувань та утримань із заро-
бітної плати;
в) сума заробітної плати, що належить до виплати.

Враховуючи вимоги абзаців першого і третього статті 115 
КЗпПУ, в яких під словом «період» розуміється місяць, 
під час виплати авансу працівникам розрахунковий лис-
ток видавати не потрібно. А після закінчення періоду на-
рахування зарплати – «місяця» одночасно з виплатою 
зарплати розрахунковий листок видавати необхідно.

КОЛИ ВИДАЄТЬСЯ 
РОЗРАХУНКОВИЙ 

ЛИСТОК?

ДОВІДКА 

В який термін проводиться виплата коштів пра-
цівникові, що звільняється, і яку відповідальність 
несе роботодавець за затримку розрахунку?

Відповідно до статті 116 КЗпПУ при звільненні пра-
цівника виплата всіх сум, що належать йому від 
підприємства, установи, організації, провадиться 

в день звільнення. Якщо працівник у день звільнення 
не працював, то зазначені суми мають бути виплачені 
не пізніше наступного дня після пред’явлення звіль-
неним працівником вимоги про розрахунок. Про нара-
ховані суми, належні працівникові при звільненні, 
власник або уповноважений ним орган повинен пись-
мово повідомити його перед виплатою.
У разі спору про розмір сум, належних працівникові 
при звільненні, власник або уповноважений ним орган 
у будь-якому випадку повинен в зазначений у цій стат-
ті строк виплатити не оспорювану ним суму.
Відповідно до статті 117 КЗпПУ в разі невиплати з 
вини власника або уповноваженого ним органу належ-
них звільненому працівникові сум у строки, зазначені 
в статті 116 КЗпПУ, за відсутності спору про їх розмір 
підприємство, установа, організація повинні виплати-
ти працівникові його середній заробіток за весь час за-
тримки по день фактичного розрахунку.
За наявності спору про розміри належних звільненому 
працівникові сум власник або уповноважений ним ор-
ган повинен сплатити зазначене в цій статті відшкоду-
вання в тому разі, коли спір вирішено на користь пра-
цівника. Якщо спір вирішено на користь працівника 
частково, то розмір відшкодування за час затримки ви-
значає орган, який виносить рішення по суті спору.
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У Луцьку на базі Навчально-мето-
дичного центру профспілок Во-
линської області відбувся триден-
ний пілотний тренінг, який про-

вела учасниця другої групи проекту, го-
лова профкому територіального центру 
соціального обслуговування населення 
Луцького району Ірина Мартинюк. До за-
нять долучилися молоді активісти проф-
спілки працівників соціальної сфери.

Завдання, отриманні під час навчаль-
них семінарів, були яскраво використані. 
Це – захист трудових та соціально-еконо-
мічних прав працюючої молоді, організа-
ція масових профспілкових акцій, інфор-
маційне забезпечення діяльності профспі-
лок, мотивація профспілкового членства, 
роль та імідж профспілкового лідера.

Напередодні Всесвітнього дня дій за 
гідну працю, обговорюючи проблеми мо-
лодіжної зайнятості, оплати та безпеки 
праці, висловлюючи солідарність із 
профспілками всіх країн щодо їхніх ви-
мог гідної праці, було прийнято заяву. У 
ній наголошується, що молодь України 
готова до продуктивної праці й очікує 
прийняття Національної програми з пра-
цевлаштування та соціального захисту, 
створення дієвих механізмів для забезпе-
чення гідної оплати праці, отримання до-
ступного житла, бо її відсутність може 
призвести до негативних наслідків із со-
ціального забезпечення молоді в Україні.

ОДЕЩИНА
Учасники проекту від Одеської облас-

ті разом з обласною Федерацією профспі-
лок на чолі з головою В’ячеславом Бура-
тинським стали ініціаторами семінару-
навчання, що тривав у формі дискусії. 
Учасники обговорили ключові виклики 
сьогодення у профспілковому русі, роз-
глянули питання з підготовки та прове-
дення акцій протесту, мотивації проф-
спілкового членства. У навчанні також 
взяли участь фахівці апарату ФПУ Ірина 
Сидоряк та Ірина Живолуп, які розпові-
ли про нові форми правозахисної роботи 
профспілкових організацій, основні за-
вдання профспілкових органів різних 
рівнів щодо організації громадського 
контролю за дотриманням законодав-
ства про працю, надали практичні пора-
ди з цих питань.

ВІННИЧЧИНА
Учасник третьої групи дансько-укра-

їнського проекту Олександр Сільниць-
кий провів у Вінниці триденний пілот-
ний тренінг, до якого долучилося 25 
учасників: працівники галузі, молоді 
профспілковці, представники 14 підпри-

ємств та навчальних закладів. Серед пи-
тань, що розглядалися на семінарі, – пси-
хологічні аспекти підготовки колектив-
них переговорів та використання досві-
ду данських колег під час їх ведення. З 
урахуванням нинішніх реалій було об-
говорено шляхи реалізації змін у проф-
спілці та визначено конкретні заходи 
для посилення її ролі у колективі та на 
підприємстві. Особливий інтерес у слу-
хачів викликала тема «Публічні висту-
пи. Прикладна риторика». Більшість 
учасників погодилися з тим, що ці зна-
ння для них як ніколи актуальні. При-
сутні також активно обговорили тему 
формування профспілкового лідерства, 
яку вважають надзвичайно важливою, 
тому висловили пропозицію продовжи-
ти та поглибити її розгляд на майбутніх 
семінарах. Тренінг виявився надзвичай-
но цікавим, насиченим активними фор-
мами навчання, які дали змогу учасни-
кам по-новому усвідомити сучасні про-
блеми у профспілці.

ЧЕРНІГІВЩИНА
Блискуче провів триденний тренінг 

учасник другої групи дансько-україн-
ського проекту голова Городнянської ра-
йонної організації профспілки працівни-
ків освіти та науки Геннадій Мироненко. 
Вже не вперше виступаючи як профспіл-
ковий тренер, він майстерно і натхненно 
володів атмосферою аудиторії, ініціював 
обговорення найактуальніших тем, що 
хвилюють профспілковців. У результаті 
дискусія тривала не на емоціях, а спира-
ючись на чітко виважені аргументи, що 
дозволило ґрунтовно проаналізувати сьо-
годення профспілок, показати не лише 
їхні проблеми, а й значні здобутки та пе-
реваги перед політичними партіями.

Одноденні пілотні тренінги зі своїми 
профактивістами провели учасниці тре-
тьої групи проекту – голова первинної 
профорганізації Городоцької швейної 
фабрики Ольга Сорочинська і голова 
первинної профорганізації ДП «Одеса 
стандартметрологія» Світлана Бойко. 
Використовуючи отримані знання та на-
вички тренерської майстерності, вони 
цікаво донесли учасникам завдання з по-
силення мотивації профспілкового член-
ства, його переваги для молоді.

Дансько-український проект перетнув 
екватор у своїй реалізації, і організатори 
радіють активності його учасників на 
місцях, які стають гідними викладача-
ми-тренерами у своїх осередках, а це – 
шлях до створення цілісної системи 
профспілкового навчання, яке так необ-
хідне профспілкам.

Центр з реалізації
дансько-українського проекту

Восени завжди традиційно розпочинається навчальний рік у 
системі профспілкової освіти Федерації профспілок України. 
Цьогоріч, окрім загальних навчальних семінарів, які організовує 
Центр з реалізації проекту, його учасники активно долучаються 
до проведення навчальних заходів зі своїми групами.

НАВЧАННЯ
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ПЕРЕТНУВШИ ЕКВАТОР
ДАНСЬКО-УКРАЇНСЬКИЙ ПРОЕКТ КРОКУЄ РЕГІОНАМИ
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СКАНВОРД

25 жовтня в рамках 46-го Київ-
ського міжнародного кінофести-
валю «Молодість» відбувся 
допрем’єрний показ докумен-
тального фільму «Лобановський 
назавжди» про легендарного 
тренера київського «Динамо» Ва-
лерія Васильовича Лобановсько-
го, який вперше в історії радян-
ського спорту вивів свій клуб у 
гранди європейського футболу.

Основу фільму склали вітчизня-
ні та зарубіжні архівні кінома-
теріали, а також оцінки, су-
дження і спогади про Метра 

його сучасників – гравців, тренерів, жур-
налістів, уболівальників.

Балерина, Полковник, Метр... Якби за 
часів Радянського Союзу визначалися рей-
тинги найвпливовіших осіб країни, в пер-
шій п’ятірці безсумнівно мав би бути при-
сутнім Валерій Васильович Лобанов-
ський. Футбольний тренер користувався 
колосальною популярністю і авторитетом. 
У Києві його боготворили. У Москві недо-

люблювали. Проте, це не заважало Лоба-
новському навіть у високих кабінетах на-
полегливо відстоювати свою правоту.

«Лобановський назавжди» – фільм про 
героя на тлі епохи. Життя Лобановського 
– драма на кшталт шекспірівської: вели-
кі перемоги і жорстокі поразки, постійна 
боротьба за свої футбольні принципи, 
протистояння з Москвою, життя всереди-
ні тоталітарної радянської системи.

Будучи гравцем київського «Дина-
мо» першого золотого складу 1961 року, 
він висловлював свою точку зору, від-
мінну від тренерської. Коли терпіння у 
тренерів закінчилося, його відрахували 
з команди, причому роки потому Лоба-
новський скаже, що він-тренер ніколи 
не потерпів би в своїй команді Лобанов-
ського-гравця. Очевидно, що вже тоді 
Валерій Лобановський розмірковував 
над своїм тренерським майбутнім і 
кілька років потому став цілком успіш-
ним тренером, який підняв на незнану 
висоту провінційний український клуб 
«Дніпро». Його помітили і запросили... 
до Києва. У його «Динамо».

У фільмі автори зібрали свідчення су-
часників, тих, хто знав Лобановського, на-
вчався у нього, грав у його команді (або 

проти неї). Своїми оцінками, спогадами, 
емоціями, думками про великого тренера 
діляться Мішель Платіні, Карло Анчелот-
ті, Олег Блохін, Андрій Шевченко, Жак 
Ферран і багато інших.

Творчий метод Лобановського, його 
Система базувалася на вражаючій фізич-
ній витривалості гравців і суворій дисци-
пліні – як на полі, так і поза ним, у комбі-
нації з новаторськими ідеями тотального 
футболу, висунутими на початку 70-х ро-
ків голландськими футболістами.

Валерій Лобановський пішов з життя, 
залишаючись до останнього на тренер-
ській лаві. «Швидка» відвезла його із ста-
діону, коли «Динамо» закінчувало черго-
вий свій матч черговою перемогою, а жур-
налісти порівняли Лобановського з Мо-
льєром: як великий драматург закінчив 
свій шлях на театральних підмостках, так 
і великий тренер – на футбольній арені.

Фото: lobanovskiyfilm.com

ОГЛЯД-КОНКУРС

ЛОБАНОВСЬКИЙ 
НАЗАВЖДИ

-

ТАЛАНОВИТІ 
ЛЮДИ – УСПІШНА 

КРАЇНА

18 жовтня за ініціативою Харківської облас-
ної ради Профспілки працівників соціаль-
ної сфери України відбувся територіальний 
огляд-конкурс художньої самодіяльності 
серед колективів, працівників організацій, 
установ соціальної сфери, в яких створені 
первинні організації профспілки, під гаслом 
«Талановиті люди – успішна країна».

Мета заходу – залучити працівників соці-
альної сфери до творчої діяльності, під-
тримати в трудових колективах розви-
ток культурно-масової роботи, вихову-

ючи шанобливе ставлення до української куль-
тури, виявляючи таланти, підвищуючи роль 
первинних організацій профспілки у задоволен-
ні духовних потреб працівників.
З різних куточків області для участі в конкурсі 
прибули 135 спілчан, які виборювали призові місця 
в номінаціях «Хорове виконання», «Вокал», «Ху-
дожнє читання», «Сценічна майстерність».
Переможці конкурсу нагороджені цінними пода-
рунками, учасники заходу – призами журі «За щи-
рість виконання», «За глядацькі симпатії», «За 
прагнення до перемоги» і т. ін.

ТИЖДЕНЬ  
ОБРАЗОТВОРЧОГО 

МИСТЕЦТВА
У Вищому професійному училищі № 25 
м. Хмельницького завершився тиждень 
образотворчого мистецтва.

Програма заходу представила виставку об-
разотворчих та декоративно-прикладних 
робіт, зокрема вишивки, вироби з бісеру, 
живопис.

У рамках тижня було проведено й інші різноманітні 
мистецькі заходи: брейн-ринг, відкриті уроки і майстер-
класи, обласний семінар НМЦ ПТО ПК у Хмельницькій 
області «Реалізація творчого потенціалу учнівської мо-
лоді. Робота з обдарованими учнями в умовах ПТНЗ» 
для представників ПТНЗ із регіону, які здійснюють під-
готовку за професіями художнього профілю.
За словами в. о. директора Олени Загіки, захід прой-
шов на високому організаційному рівні, тож і його 
організатори, й гості залишилися задоволеними.

Валерій МАРЦЕНЮК

ДОКУМЕНТАЛЬНЕ КІНО

ВИСТАВКА



15

ПРОФСПІЛКОВІ 
ВІСТІ   № 43

27 жовтня 2016СПОРТ На чемпіонаті Європи з велотреку представ-
никам України вдалося підкорити усі щабелі 
п’єдесталу пошани .

ВИЗНАЧИЛИ 
КРАЩИХ 
СІЛЬСЬКИХ 
СПОРТСМЕНІВ 
ЗАКАРПАТТЯ

У селі Пийтерфолво Виноградів-
ського району відбулися фіналь-
ні змагання обласних літніх сіль-
ських спортивних ігор Закарпат-
ської обласної організації ВФСТ 
«Колос» АПК України, в яких взя-
ли участь кращі сільські спортс-
мени краю. На урочистій церемо-
нії відкриття голові Закарпат-
ської облорганізації ВФСТ «Ко-
лос» Миколі Тимчаку за особис-
тий внесок у розвиток олімпій-
ського руху було вручено подяку 
та відзнаку Закарпатського об-
ласного відділення НОК України.

Сергій БАРАНЧИКОВ,

спеціально для «ПВ»

Змагання з усіх видів проходи-
ли дуже напружено та видо-
вищно. У волейболі серед жі-
ночих команд перемогли 

спортсмени Мукачівського, серед 
чоловічих – Виноградівського райо-
ну. У міні-футболі найсильнішими 
виявилися спортсмени Великоберез-
нянського району. Переможцями 
сільських ігор стали: у настільному 
тенісі – Світлана Аванесова 
(Мукачівський район) і 
Олександр Данкович 
(Виноградівський ра-
йон), у шашках – Ма-
рія Данко (Виногра-
дівський район) та 
Степан Русин (Мука-
чівський район), у ша-
хах – Вікторія Варивода 

(Рахівський район) і Василь Гуйван 
(Мукачівський район). У гирьовому 
спорті найсильнішими виявилися: у 
ваговій категорії до 80 кг – Владис-
лав Бошинда (Мукачівський район), 
до 90 кг – Михайло Тупиця (Виногра-
дівський район), понад 90 кг – Олек-
сандр Марчук (Виноградівський ра-
йон). В армспорті у категорії до 80 кг 
переміг Норберт Марян (Виногра-
дівський район), понад 90 кг – Рус-
лан Шелевія (Мукачівський район). 
У заключному виді ігор – перетягу-
ванні канату у вирішальному двобої 
спортсмени Ужгородського району 
виявилися сильнішими від своїх су-
перників із Мукачівського району. 

За підсумками усіх видів сіль-
ських спортивних ігор перше місце 
у загальнокомандному заліку здо-
були спортсмени Виноградівського 
району. На другому місці – команда 
Мукачівського, на третьому – Вели-
коберезнянського району. 

Призерів у загальнокомандному 
заліку було нагороджено кубками та 
відзнаками організаторів змагань, а 
призерів в окремих видах – медаля-
ми та грамотами. Вшанували до-
стойників голова Закарпатської обл-
організації ВФСТ «Колос» Микола 

Тимчак, заступник директора 
департаменту агропромис-

лового розвитку Закар-
патської обл держадмі-
ніст ра ції Віктор Тере-
ля, заступник голови 
обл профради Василь 

Захарець, голова облас-
ної профорганізації пра-

цівників АПК Ганна Кулик. 

МАСОВА ФІЗКУЛЬТУРА

ОЛІМПІАДА 
РОБІТНИЧИХ РОДИН

Останні теплі дні осені профспілковий комітет 
Сєверодонецького об’єднання «Азот» викорис-
тав для підготовки та проведення цікавих зма-
гань «Тато, мамо, брат та я – олімпійська сім’я», 
у яких взяли участь десятки спортивних родин. 

Семен ПЕРЦОВСЬКИЙ, 

спеціально для «ПВ»

В -
-
-

-

-
-

-

-

-
-

-
-

-
-

-

-

-

-

СПОРТ – ЦЕ СИЛА

УКРАЇНСЬКИЙ 
П’ЄДЕСТАЛ ЧЄ

-

-
-

,

-

-

-
-
-

-

-

-

-

-
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САНАТОРІЙ «СОНЯЧНЕ ЗАКАРПАТТЯ»

ДОДАТКОВІ ПОСЛУГИ

УРЯД ПІДВИЩИВ СОЦІАЛЬНІ СТАНДАРТИ

№ 1234 / 21 ВЕРЕСЕНЯ 2015

А МІГ БИ Й ШАШКОЮ!..

КОМЕНТАР ПРОФСПІЛОК 

ЧОМУ НИНІ  

НЕ ВАЛЬСУЮТЬ  

У САНАТОРІЇ  

«ЛЕРМОН- 

ТОВСЬКИЙ»?

ДРУГОГО 

ПОСПІЛЬ 

ОЧІЛЬНИКА  

СЛУЖБИ  

ЗАЙНЯТОСТІ  

ЗАТРИМАЛИ  

ЗА КОРУПЦІЮ 

3

3

БЮДЖЕТ  

ВНЕСЛИ  

У ПАРЛАМЕНТ

І ЗНОВУ 

«ВИНЕСЛИ»

КАВАЛЕРІЙСЬКИЙ 

НАСКОК МІНІСТРА 

РОЗЕНКА

ВСЕ КЕРІВНИЦТВО  

СЛУЖБИ ЗАЙНЯТОСТІ  

ВІДСТОРОНЕНО ВІД ПОСАД

УКРАЇНА 

РЕСТРУКТУРИЗУЄ 

БОРГИ

І УНИКАЄ ДЕФОЛТУ

ТРУДОВІ  

КНИЖКИ  

СКАСУЮТЬ

ЧИ СТАНЕ 

      
   Л

ЕГШЕ?

ЗАКАДРОВІ  

ПОМИЛКИ МІНІСТРА 

СОЦПОЛІТИКИ

 «КРАЙНІМИ» ПРИЗНАЧИЛИ  

РЯДОВИХ ПРАЦІВНИКІВ  

СЛУЖБИ ЗАЙНЯТОСТІ

ПРОКЛЯТЕ

МІСЦЕ

3

3

ЧОМУ НИНІ 

НЕ ВАЛЬСУЮТЬ 

У САНАТОРІЇ 

«ЛЕРМОН-

ТОВСЬКИЙ»?
7-6

2

4

5

ЮТЬ

Е? -

-

УВАГА! ПЕРЕДПЛАТА

РОЗПОЧАЛАСЯ ПЕРЕДПЛАТА 
ЦЕНТРАЛЬНИХ ПРОФСПІЛКОВИХ 
ВИДАНЬ НА 2017 РІК!ПРОЖИТКОВИЙ МІНІМУМ НЕЗАКОННИЙ

WWW.PSV.ORG.UA

№ 39 (809) / 1 ЖОВТНЯ 2015       
    Передплатний індекс 22152

ПРИСТРАСТІ

КОМЕНТАР ПРОФСПІЛОК 

2

ПРОФСПІЛКИ 

ПОДАЛИ  

ПЕТИЦІЇ

ЯКОЮ БУДЕ ВІДПО-

ВІДЬ ПРЕЗИДЕНТА?

200 БУРШТИНОКОПАЧІВ 

ЗАТРИМАЛИ ПРАВООХОРОНЦІ

У ВІДПОВІДЬ НАСЕЛЕННЯ  

ПАЛИТЬ ТЕХНІКУ НАЦГВАРДІЇ

ФОРМУЛА 

УКРАЇНСЬКОЇ 

БІДНОСТІ

ЧОМУ ПРАЦЮЮЧА  

ЛЮДИНА БІДНА?

ЦЯ «НЕЗАЖИВАЮЧА 

ВИРАЗКА» ЗАБИРАЄ ЖИТТЯ

ТИМ ЧАСОМ ЗАКОНОДАВЦІ РОКАМИ 

ТЯГНУТЬ З ПРИЙНЯТТЯМ  

ВІДПОВІДНОГО ЗАКОНУ

3

3

КІЛЬКА МІСЯЦІВ ПОСПІЛЬ 

НА ВОЛИНІ ТА РІВНЕНЩИНІ 

ЙДЕ СПРАВЖНЯ ВІЙНА  

МІЖ БУРШТИНОКОПАЧАМИ 

ТА ПРАВООХОРОНЦЯМИ

3

БУРШТИНОВІ

ВІЙНИ

 
БУРШТИНОВА 

ПРОБЛЕМА 

ПОТРЕБУЄ 

ЗАКОНОДАВЧОГО 

ВИРІШЕННЯ

25 
РОКІВ 

ФПУ
Газета в газеті

 СТОР. 7–10

,,

2

5

10

В УКРАЇНІ 

СТВОРЮЮТЬ 

СУСПІЛЬНЕ 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ

ДУМКИ ЕКСПЕРТІВ

ТРИВАЄ ПРОДУКТОВА БЛОКАДА КРИМУ

WWW.PSV.ORG.UA

№ 40 (810) / 7 ЖОВТНЯ 2015           
Передплатний індекс 22152

ГОЛОСУЙТЕ ЗА ПРОФСПІЛКОВІ ПЕТИЦІЇ!

2

ПАТ «ФАРМАК» 

СВЯТКУЄ  

90-РІЧЧЯ

ЯК ЖИВЕ ВЕЛИКА 

ПЕРВИНКА?

УКРАЇНСЬКІ 

УМОВИ ПРАЦІ 

ПЕРЕБУВАЮТЬ 

НА КОСМІЧНІЙ 

ВІДСТАНІ ВІД 

МІЖНАРОДНИХ 

КРИТЕРІЇВ

 
ВЕЛИКИЙ БІЗНЕС ВВАЖАЄ,  

ЩО ПРАЦЯ – ЦЕ ВСЬОГО 

ЛИШЕ ТОВАР...

(Шарон Барроу)

13

3

126

Деталі – у спецвипуску «ПВ»
–

ГІДНА

ПРАЦЯ

,,

2

5

5

ЄВРОПРОФСПІЛКИ 

ВИЗНАЧИЛИ 

ПОЛІТИКУ

У ПАРИЖІ ВІДБУВСЯ  

13-Й КОНГРЕС ЄКП
4ЛІКАРІ 

ЗАРОБЛЯЮТЬ 

МІЛЬЙОНИ НА 

ПОРОДІЛЛЯХ

І НЕ ЛИШЕ  

В СТОЛИЦІ

ЗУПИНИТИ РЕЙДЕРСЬКЕ 

ЗАХОПЛЕННЯ САНАТОРІЮ 

«ЛЕРМОНТОВСЬКИЙ»

         h
ttps://petition.president.gov.ua/petition/4504

ЗА ВІДНОВЛЕННЯ САНАТОРНО-

КУРОРТНОГО  ЛІКУВАННЯ  

ЗА  РАХУНОК  СОЦСТРАХУ

       https://petition.president.gov.ua/petition/10961

ЗА ГАЗ 

ПЛАТИТИМЕМО 

У ЧОТИРИ  
РАЗИ  

БІЛЬШЕ

СУЧАСНИЙ СТАН 

БЕЗПЕКИ І ГІГІЄНИ ПРАЦІ 

У ГАЛУЗІ БУДІВНИЦТВА  

В УКРАЇНІ

ВЕРЕСЕНЬ 

– ЖОВТЕНЬ

2015

№ 9–10 

(189–190)

сті»

лови 
ого 
»

ПІДПРИЄМСТВО «ПРОФІНФОРМ» ФПУ 
НАДАЄ ДОДАТКОВІ ПОСЛУГИ

-

ДАНСЬКО-УКРАЇНСЬКИЙ ПРОЕКТ 3F - ФПУ

«ПОСИЛЕННЯ ВНЕСКУ ПРОФСПІЛОК У ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ

 ГІДНОЇ ПРАЦІ, ЗАХИСТУ ПРАВ ПРАЦІВНИКІВ 

ТА ДЕМОКРАТИЗАЦІЮ В УКРАЇНІ»

ПЕРША НАЦІОНАЛЬНА КОНФЕРЕНЦІЯ

«ПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ – 

НА ШЛЯХУ ДО ЄВРОІНТЕГРАЦІЇ»

Київ

25 квітня 2015 року

Відбудуємо Будинок
спілок разом!
Let’s Revive Trade Union House Together!

ВІ
Д

  Р
А

Д
И

  Д
О

  Р
А

Д
И

ВІД РАДИ ДО РАДИ(грудень 2012 р. – лютий 2014 р.)

25 РОКІВ НА ЗАХИСТІ ТРУДОВИХ І СОЦІАЛЬНИХ ПРАВ ЛЮДИНИ ПРАЦІ!

ФЕДЕРАЦІЯПРОФЕСІЙНИХСПІЛОК УКРАЇНИ

НАГОРНІЧЕВСЬКИЙ  
ОЛЕКСАНДР АРТУРОВИЧ

Директор санаторію «Сонячне Закарпаття»  


